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Prepričan sem, da 
je hotel izziv tudi za 

druge investitorje, 
da bodo vlagali v 
dolino, a ob tem 

ohranjali vse njene 
naravne lepote.

A  3 2

N  : 77035 1 8 1-



Z
g

o
rn

je
sa

v
in

js
k

a 
za

d
ru

g
a 

M
oz

ir
je

 z
.o

.o
.,

 C
es

ta
 n

a 
L

ep
o

 N
ji

vo
 2

, 
M

oz
ir

je

BREZPLAČNO PRANJE

do
300.000 SIT

Dobro poglejte, mogoče je to vaše vozilo!
Če prepoznate fotografijo svojega avtomobila, se 
do petka, 19. avgusta, osebno oglasite s 
prometnim dovoljenjem in izvodom Savinjskih novic 
v AVTOPRALNICI AM MIKLAVC v Nizki, kjer vam 
bodo brezplačno oprali vaš avtomobil.

/ M. MIKLAVC
TEHNIČNI PREGLEDI D.O.o . E-naslov: a.m.miklavc@email.si

Nizka 21, 3332 Rečica ob Savinji 
Telefon: 03/838 80 90, Telefaks: 03/838 80 91, 041 643 538
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ZgomjeSa^Mjski 
turizem včeraj, 

danes, jutri
Ko sem izbiral temo za tokratni uvodnik, si nisem 

mogel kaj, se ne bi znova posvetil turizmu. Prvič 
zaradi dopustniškega časa, v katerem se nahaja
mo, drugič pa zaradi kopice turističnih tem, o 
katerih pišemo vtokratni številki Savinjskih novic. 
Med slednjimi je na prvem mestu informacija o 
gradnji novega hotela v Lačji vasi, tik pod Veniša- 
mi, ki sicer predstavljajo eno od osrednjih turis- 
tičnihtočkvZgornji Savinjski dolini.

Vednoje zanimivo izvedeti razloge, zaradi ka
terih se nekdo, ki se v osnovi ukvarja s povsem 
drugo dejavnostjo, usmeri še na področje turiz
ma. Darko Sukič, lastnik podjetja Caffe-Tropic, ki 
je investitor omenjenega hotelskega objekta v 
Lačji vasi, vžalcu praži kavo in trguje, zato je njego
va odločitevza 400-milijonsko investicijo vturis- 
tično infrastrukturo res interesantna. Sam pravi, 
da se vZgornji Savinjski dolini skrivajo neizmerni 
turistični potenciali, kijihje potrebno le razviti in 
ponuditi trgu, kajti trg je lačen novih, zanimivih 
produktov.

Sukičeva želja, da bi bil njegov hotel izzivza nove 
investitorje, se sliši skorajda kot provokacija, in le 
vprašanje je, kje in kdaj bo naletela na odziv. Če 
podjetnik, ki trguje na mednarodnih borzah, vidi 
v našem okolju tako veliko perspektivo, kako je 
mogoče, da je ne vidimo sami? Če podobno raz
mišlja tudi prvi mož ljubljanskega BTC-ja, sicer 
doma z Ljubnega ob Savinji, kako to, da mu 
lokalno okolje ne sledi z večjo mero poguma in 
zaupanja?

Včasih imam občutek, daje nekatere kar malce 
strah, da bi se v dolini stvari (pre)hitro spreme
nile, saj bi se vtem primeru njihova črnogledost 
in občutek nemoči izkazala kot nerealna. Izka
zalo bi se, da niso imeli prav, tako kot se danes 
kaže, da je bila formula, po kateri so pred dobrim 
desetletjem reševali nazorsko lesno industrijo, 
očitno napačna. Ali pa je bila napaka kje drugje, 
vendar do danes še ni nihče s prstom pokazal 
nanjo in močno dvomim, da tudi bo.

Pred nami je zaradi praznika velikega šmarna 
podaljšan vikend. Izkoristite ga vskladu s svojimi 
vrednotami in potrebami, Savinjske novice bodo 
z vami spet čez teden dni.

* 4 .

I Z  V S E B I N E :  3 2

Aktualno:
Dopust po slovensko......................................4

Apart hotel v Lačji vasi:
Biser ob zeleni Dreti........................................6

Praznik občine Ljubno:
Zadovoljni z doseženimi rezultati..................7

Praznik občine Solčava:
Povezanost ljudi ob vznožju Grintovcev......7

PGD Solčava:
Osem desetletij v službi človeka...................9

Ljubno ob Savinji:
Flosarski bal ponovno ljubenski................. 12

Knjižnica Mozirje:
Bralna značka za odrasle..........................16

Golte nad Mozirjem:
Kdo zna skuhati najboljši golaž?............... 18

Na naslovnici: Priprave na flosarski krst na 
Ljubnem ob Savinji

ISSN 0351-8140, leto XXXVII, št. 32 ,1 2 . avgust 2005. Izhaja vsak petek. Ustanovitelj: Skupščina občine Mozirje. Izdajatelj: Savinjske novice, d.o.o. Nazarje, Savinjska cesta 

4, 3331 Nazarje. Telefon: 0 3 /8 3 -9 0 -7 9 0 , te le fon in faks: 0 3 /8 3 -9 0 -7 9 1 , transakcijski račun: 33000-0000571515 . Glavni in odgovorni urednik: Franci Kotnik. Pomočnik 

glavnega in odgovornega urednika: Igor Solar. Stalni sodelavci: A leksander V idečnik, Milena Kozole, Franjo Atelšek, Tatiana Golob, Franjo Pukart, Ciril M. Sem, Marija Sukalo, 

Igor Pečnik, Benjam in Kanjir, Jože Miklavc, Marija Lebar, Nastasja Kotnik, Barbara Fužir, Alenka Klemše Begič, Km etijska svetovalna služba, Zavod za gozdove, Edi Mavrič- 

Savinjčan. Tajnica uredništva: Cvetka Kadliček. Računalniška obdelava: Uroš Kotnik. Vodja trženja: Helena Kotnik, trzenje@ savinjske.com Naslov uredništva: Savinjske novice, 

Savinjska cesta 4 ,3 3 3 1  Nazarje. Telefon: 0 3 /8 3 -9 0 -7 9 0 , te lefon in faks: 03 /83 -90 -791 . E-pošta: urednistvo@ savinjske.com. Internet: h ttp ://w w w .sav in jske .com . Cena za 

izvod: 2 9 8 ,0 0  SIT, za naročnike: 2 6 8 ,0 0  SIT. Tisk: G rafika Gracer, Lava 7b, Celje. Naklada: 2 .5 0 0  izvodov. Rokopise, objave, razpise in og lase je  potrebno dostaviti v 

uredništvo najkasneje osem  dni pred izidom  tekoče številke. Na pod logi Zakona o davku na dodano vrednost sodi časop is  Savinjske novice m ed proizvode, za katere se 

obračunava davek na dodano vrednost po stopn ji 8,5%. Objavljenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Pridržujem o si p ravico  kra jšan ja besedil. Pisem bralcev in oglasov ne 

lektoriram o. Izključno pisne odpovedi sprejemamo za naslednje dvomesečje.



DOPUST PO SLOVENSKO

V  p r i m e ž u  h r v a š k e  ( n e ) g o s t o l j u b n o s t i
Poletje se počasi izteka. V ečin a, ki je imela nam en dopustovati, je  to že  

storila, in se z  dopusta vrnila z  zelo  različnimi vtisi. O  vre m en u, cenah 
storitev in se ve da , kar vsi najbolj cenim o, o prijaznosti naših gostiteljev. 
Ti so večinom a H rvati, na Hrvaško pač Slovenci še vedno najraje zah aja 
m o.

Nimajo nas radi?
Marsikdo se je z letošnjega dopus

ta vrnil precej razočaran nad vre
menom, nad gostoljubnostjo naših 
sosedov pa ne. Vse je bilo lepo in 
prav. No, hvala bogu, kajti precej je 
tudi tistih, ki jih vreme sicer ni nič 
motilo, se pač znajo prilagajati, zato 
pajihje toliko bolj motilo obnašanje 
gostiteljev, katerim so storitve poš
teno plačali.

Med najslabšimi izkušnjami nič 
hudega slutečega slovenskega tu
rista je prav gotovo dvojno »bukiran- 
je« hrvaških hotelirjev. Ti se tak
šnega poslovanja očitno ponekod 
še vedno poslužujejo. V praksi to 
pomeni, da Slovenec, ki je sobo v 
hotelu že pred meseci rezerviral in 
jo tudi plačal, slednje ni dobil, če je 
zanjo kasneje povprašal tudi kak

šen bolj cenjen turist (beri: Nemec, 
Italijan...).

Da na Hrvaškem nismo najbolj 
priljubljeni, nam je ali bi nam vsaj 
moralo biti že dolgo jasno. A da smo 
od vseh možnih turistov najbolj ne
priljubljeni, kljub temu, da večkrat 
rešujemo hrvaški turizem, tega pa 
še ne. Vendar tako je pokazala 
manjša javnomnenjska anketa, ki 
sojo opravili pri hrvaškem časniku 
Večernji list. Slovence bi na hrvaški 
obali rado videlo le pet odstotkov 
Hrvatov.

Bolj nas brcajo .. .
No, tem petim odstotkom bomo 

Slovenci tudi letos večkratno ugodi
li. V Istri je letos že dopustovalo pre
ko 122 tisoč Slovencev, kar je dva 
odstotka več kot lani. Tudi v Dalmac

iji smo Slovenci po številu turistov pri 
samem vrhu, prvomajsko sezono 
na Hrvaškem pa smo, po besedah 
hrvaških hotelirjev,znova rešili prav 
Slovenci. Kot kaže, bolj nas brcajo, 
rajši jih imamo.

Sodeč po navedenih številkah se 
torej naša zaljubljenost v Jadran le 
še povečuje. In ker se nas Hrvati ne 
morejo znebiti z neprijaznostjo, 
prebukiranimi namestitvami, mor
skimi psi in ozonsko luknjo nad 
Jadranom, so se letos lotili »prikoli- 
čarjev«. Namreč, jeseni bo potreb
no vse prikolice, stacionirane v 
hrvaških kampih, registrirati. Tudi 
tiste, ki so že po trideset let brez 
koles.

Te prikolice, slovenskih je med nji
mi več kot polovica, prinašajo 
hrvaškemu turizmu precej večji 
prihodek kot mobilne. Zanje lastniki 
plačujejo letni pavšal, pozimi pa še 
stojnino. Nekaj Slovencev bo 
Hrvaško zaradi novih predpisov 
zapustilo, še več pa jih bo svoje

prikolice registriralo in s tem spet 
natreslo v hrvaški proračun precej 
slovenskega denarja. Pa čeprav nji
hove prikolice nikoli več ne bodo 
preizkušale kvalitete hrvaških cest.

Se bojimo tujine?
Zakaj torej na Hrvaško, kije Sloven

ci še vedno ne štejemo med tujino? 
Zakaj si ne poiščemo drugih turističnih 
destinacij? Se bojimo cunamijev, ter
oristov? Zgovoren je podatek, da si je 
pred osamosvojitvijo počitnice 
privoščila polovica zaposlenih Slo
vencev, sedaj le še tretjina. Še pred 
desetimi leti so imela naša podjetja 
ob hrvaški obali 35 tisoč sindikalnih 
postelj, karje pomenilo poceni počit
nice. Danes tega ni več. Marsikdo si 
počitnic ne more več privoščiti, če pa 
že, izbere Hrvaško in skoraj vso 
potrebno hrano nese s sabo. Tudi v 
domačem primorju bo Slovencev 
letos manj kot lani. Smo postali sami 
sebi predragi?

Tatiana Golob

N a š a  a n k e t a
Dopust -  morje, gneča, vročina ...

S te  si ž e  utrgali nekaj ča sa  za s e  in d ru žin o , »popakirali kufre « in 
se odpravili na do pu st?  D o pu sto va n je  prinaša s s a b o  n o ve  situac
ije , no vo  o k o lje . . .  C e lo  ljudje se spre m e n ijo  in o b n a ša jo  d ru g ač e. 
Za n im a lo  nas je , kje s o  letos do pu sto va li Zgo rn je sa vin jč a n i, kako  
so  se  im eli in ka k š e n  je  najboljši n a čin , da člo vek p re živi prom e tn e  
š o k e .

M arija G rofelnik, M ozirje
Na dopustu smo bili na Cresu, v naši prikolici. Tam 

nam je zelo všeč, zato se tja vedno znova vrača
mo. Ponudba je tam, kjer mi letujemo, omejena na 
eno trgovino, kakšnih negativnih izkušenj z odno
som do turistov pa nimamo. Ko smo se odpravili 
na pot, je promet potekal tekoče.

J a n e z  Kotnik, M ozirje
Bili smo v Ankaranu, tja hodimo že 15 let. Tam 

imamo prikolico in niti ne razmišljamo, da bi spre
menili lokacijo, saj nam je zaenkrattam najboljše.
Tam je bazen, lepo je urejeno... Sicer je bil promet 

letos kar gost, a proti temu 
ne moreš nič, to je treba 
pač sprejeti in se prila
goditi.

Nataša Pečovnik Pe rm e , Nazarje
Bili smo na Pagu, v Gajcu, kamor se redno vrača

mo. Tam smo bili sedaj že četrto leto. Kljub temu,

da smo bili petnajst dni, je bilo to še vedno premalo, dopusta ni nikoli preveč. 
Z odnosi do turistov nimamo slabih izkušenj, nemara bi lahko le v gostil
nah bolj dodelali svoj odnos do gostov. Vreme nam je dobro služilo, tudi 
na cestah nismo imeli težav, saj smo se na pot odpravili med tednom.

M ateja Štiglic, Nazarje
Bili smo v Umagu in verjetno se bomo tja še vrnili, 

saj je pravi raj za otroke. Ko izbiramo kraj za 
letovanje, je zelo pomembno, daje primeren za 
otroka, da tudi on lahko uživa v počitnicah. Smo pa 
imeli smolo, da smo se odpravili na potvčasu stavke 
hrvaških carinikov, tako da smo se samo od Lucije 
do meje vozili uro in štirideset minut.

Štefanija M linar, Rečica ob Savinji
Bili smo na Krku v Punatu, sedaj že tretjič, se 

bomo pa v prihodnje verjetno odpravili tudi kam 
drugam, čeprav nam je bilo do sedaj všeč. Biloje 
lepo, navezali smo prijetne stike, nimamo slabih 
izkušenj. Tudi prometje takrat, ko smo bili na poti, 
potekal dokaj tekoče.

Bogdan Prislan, M ozirje
Bili smo na Viru, in sicer 15 dni. Ponudba pa tudi 

odnos do turistov se mi zdi super. Tja se redno 
vračamo. S prometom nismo imelitežav, saj smo 
uporabili novo avtocesto, kije zagotovo vredna 
cestnine, če se le izogneš gneči in potuješ tekoče.
Vreme je bilo ravno pravo, ni bilo prevroče, tem
perature so se gibale okoli 27 stopinj.

Pripravila: Barbara Fužir, foto: Ciril M . Sem
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MOZIRJE

G r a d n j a  k r o ž n e g a  k r i ž i š č a  s e  z a k l j u č u j e
G ra d n ja  krožišča pri u v o zu  v  M o zirje  se  preveša v  zaključ no  fa zo . 

A s fa ltn a  prevleka je ž e  p o lo že n a , na vrsti je risanje cestnih o zn a k  in 
postavitev osrednje skulpture. S ledn ja bo predstavljala M o ziije  o zi
rom a za ve tn ika  s v. Ju r ija . D e lče k o b zid ja , v  sredini pa sulica in ščit 
naj bi postali razp ozn avn i z n a k  M o zirja  kot upravnega središča Zgo rn 
je Savinjske doline. Poleg skulpture bo tudi v o d n ja k , okoli pa urejena 
zele n ica. Uradna otvoritev krožišča bo v  času praznovanja občinskega 
p ra zn ik a , torej v  drugi polovici sep te m b ra.

Že v prvih dneh uporabe novega udeleženci v prometu premalo 
krožišča pa se je pokazalo, da vedo o obnašanju v krožiščih, zato

Nekateri vozniki še niso spoznali pravil vožnje skozi krožišče
(foto: Benjamin Kanjir)

DRUŽBA ZA AVTOCESTE REPUBLIKE SLOVENIJE

J u t r i  k o n č n o  s k o z i  p r e d o r  

T r o j a n e
D ru žb a  z a  avtoceste R epublike Slovenije dane s odpira avtocestni 

o dse k Trojane - Blago vica, s čim er bo p o ve za n a  2 3 0 ,7  kilom etra dolga 
avtocesta A l  od M aribora  preko Ljubljane d o  K o p ra . N o vi o dse k m ed 
Trojanam i in B la go vico , dolg 8 ,2  kilom etra, bo uradno o dprt d a n e s, 
prom e t po njem  pa bo stekel ju tri, v  s o b o to , 1 3 . avgusta.

smo malce pobrskali po predpisih. 
Slednji pravijo, da na uvozu v krožno 
križišče ni potrebno aktivirati ne 
desnega ne levega smernega ka
zalca. Vzroka za to sta dva.

Prometni znak »obvezna smer«, ki 
je nameščen na obodu sredinske
ga otoka v podaljšku osi uvoza, ned- 
voumno določa obvezno smer, 
torej zavijanje v desno. Tudi če bi na 
uvozu na krožno križišče voznik 
vklopil desni smerokaz, bi seta zara
di leve krivine in mehanizma za izk
lapljanje smernih kazalcev izklopil 
takoj po uvozu na krožno vozišče.

Pri uvažanju v krožno križišče vel
jajo med motoriziranimi in nemotor- 
iziranimi udeleženci v prometu 
enaka razmerja kot pri drugih nivo
jskih križiščih. Voznik motornega 
vozila mora dati na uvozu v krožno 
križišče prednost pešcem in kole
sarjem, ki prečkajo krak krožnega 
križišča na prehodu za pešce ali

kolesarje. Pri približevanju uvozu v 
krožno križišče voznik motornega 
vozila zmanjša hitrost vozila in v 
primeru, da so na krožnem križišču 
vozila na kratki oddaljenosti, ustavi 
vozilo v niši za čakanje. V primeru, 
daje niša za čakanje že zasedena 
z drugimi vozili, mora voznik ustaviti 
pred prehodom za pešce ali kole
sarje.

Če krožno križišče ni zasedeno ali 
so vozila na tolikšni razdalji od uvo
za, da je vozilu, ki se približuje 
krožnemu križišču, omogočeno 
varno vključevanje v krožno 
križišče, voznik nadaljuje z vožnjo s 
primerno hitrostjo in se po nep
otrebnem ne ustavlja. Pri zapuščan
ju krožnega križišča je vklop 
desnega smernega kazalca ob
vezen, saj je to edini način ob
veščanja voznikov, ki vozijo za nami, 
da zapuščamo krožno križišče.

Benjamin Kanjir

PREDLOG SPR E M E M B  IN DOPOLNITEV ZAKONA 0  
G O S TIN S TV U

K m a l u  k o n e c  d r u š t v e n e  

z l o r a b e  g o s t i n s k e  

d e j a v n o s t i
V la d a  Repu blike  S love n ije  je  na predzadn ji seji sprejela predlog za 

kon a  o  s p re m e m b a h  In d o po ln itva h  z a k o n a  o g o s tin s tvu , ki ga je 
pripravilo M inistrstvo z a  gospodarstvo, in ga posredovala v  obravnavo 
d rža vn e m u  z b o r u . Z  no ve lo  za k o n a  o  gostinstvu naj bi se  preprečila 
zlo ra b a  gostinske  de javnosti s strani d ru š te v , kajti z  njo se nam reč 
črta 3 . člen v e lja vn e ga  z a k o n a , ki je  o m e n je n e  zlo ra b e  o m o g o č a l.

Z 2.931 metrov dolgim trojanskim 
predorom, ki je najdaljši dvocevni 
predor v Sloveniji, se je po petih letih 
končala gradnja najzahtevnejšega 
odseka slovenskega cestnega 
križa. Njegova celotna investicijska 
vrednost je znašala kar 49 milijard 
(brez stroškov financiranja), kar je 
posledica dejstva, da normalna tra
sa predstavlja komaj tretjino 8,2- 
kilometrskega odseka, slaba četrti
na je viaduktov, preostale tri kilome
tre in pol pa predstavljata predora 
Trojane in Podmilj. Nov priključek 
avtoceste preko Trajanje za 9,4 km 
povečal prevozno razdaljo, zaradi 
česar se bo zvišala cestnina. Vozni

ki osebnih vozil so doslej na cestnin
ski postaji Kompolje plačevali 260 
tolarjev, od jutri dalje pa bo znesek 
cestnine višji za sto tolarjev, torej 
360 tolarjev.

Ves odsek je najsodobneje opre- 
mljeninvskladuz osnutki evropskih 
normativov za gradnjo avtocest. 
Nameščenih je 90 kamer za vide- 
onadzor, radijski in antenski sistem 
za sprejem prometnih informacij 
ter kabine za klic v sili, izdelani so 
odstavni pasovi, na cesti pa še por
tali s prometnimi informacijami. 
Dovoljena hitrostna novem odseku 
je 100 kilometrov na uro.

Franci Kotnik

Predlagana rešitev v ničemer ne 
posega v delovanje planinskega 
gospodarstva. Planinski domovi so 
namreč zzakonom opredeljeni kot 
gostinski obrati v posebnem členu 
zakona, njihovo upravljanje s strani 
društev pa ni sporno. Prav tako se z 
novelo zakona ne spreminja ure
ditev, ki ureja delovanje turističnih, 
kulturnih, gasilskih in podobnih dru
štev, ki so prisiljena manjkajoča sre
dstva za svoj obstoj zagotavljati z 
opravljanjem gostinske dejavnosti.

S predlogom zakona o spremem
bah in dopolnilvah zakona o gostin
stvu se odpravlja tudi zahteva o

izpolnjevanju pogojev glede mini
malne stopnje strokovne izobrazbe 
oseb, ki opravljajo dela v gostinski 
dejavnosti. Gre za sproščanje pod
jetniške pobude, saj država 
posameznikom, ki so pripravljeni 
vložiti lastna sredstva v dejavnost in 
ob tem prevzamejo tudi poslovno 
tveganje za tako odločitev, ne sme 
postavljati nepotrebnih pogojev. 
Poleg tega je reguliranje poklicev s 
strani države v popolnem naspro
tju z usmeritvami na področju za
gotavljanja prostega pretoka 
storitev.

Franci Kotnik



APART HOTEL CAFFE-TROPIC, BISER OB ZELENI DRETI

V i s o k  b i v a l n i  s t a n d a r d  i n  m i r  v  n a r a v n e m  o k o l j u
Načela združene Evrope temeljijo na odprtem trgu, povezovanju in iz

menjavi kapitala ter delovne sile. Zapiranje v  lastne loge, nasprotno, ni 
evropska usmeritev, zato  je nujno, da se Slovenija in z  njo Zgornja Savin
jska dolina kar se da hitro prilagajata specifičnim gospodarskim razm er
am  in potrebam . Trenutno so edini pravi »paradni konj« zgornjesavin- 
jskega gospodarstva BSH  Hišni aparati Na za rje, katerim sledijo nekatera 
m ala in srednja podjetja, (pre)počasi pa uspešnim primerom  sledijo 
gostinsko-turistični subjekti, zato je gradnja novega apart hotela v  Lačji 
vas toliko bolj pomem bna.

Trapic izvaža svoje izdelke v številne 
države sveta in stem zagotavlja ek
sistenco 32 zaposlenim, nadgrad
nja dejavnosti v smeri turizma pa se 
je uveljavljenemu podjetniku Darku 
Sukiču porodila na osnovi lastništ
va zemljišča ob Dreti tik ob lovskem 
domu v Lačji vasi. Seveda je bilo 
potrebno za omenjeno investicijo 
dokupiti še nekaj parcel in jih 
združiti v imenitno lokacijo.

Po izdelavi projekta hotelskega

Darko Sukič si želi sodelovanja z objekta se ie za č e l°  Potrpežijivo 
lokalnim okoljem (foto: Jože 

Miklavc)

Za okrog 400 milijonov tolarjev 
vredno investicijo stoji podjetje 
Caffe-Tropic iz Žalca oziroma pod
jetnik Darko Sukič. Sukičevi so pog
nali korenine v Prlekiji, leta 1992 pa 
so začeli podjetniško pot v Žalcu z 
malo pražarno kave. Sčasoma se 
je posel uspešno razvijal, razširili pa 
so ga še z uvozom in distribucijo ek
sotičnih sadežev. Podjetje Caffe-

čakanje na različna soglasja in grad
beno dovoljenje, gradnja pa je stekla 
v začetku letošnjega leta. Darko Su
kič ob tem poudarja naklonjenost in 
pomoč Občine Nazarje, ki je zago
tovo pospešila pričetek gradnje. Ko 
so domačini iz Lačje vasi in Pustega 
polja spoznali, da gre za pomemben 
gospodarski objekt, ki bo nudil 
priložnost nekaterim mladim iz nji
hovega okolja, so postali, tako pravi 
Sukič, pravi sosedje, s katerimi želi 
podjetnik živeti v sožitju.

Kakor naj bi bil vsožitju z naravo tudi 
celoten objekt, katerega dograditev 
je predvidena v začetku prihodnjega 
leta. Novi hotel bo nudil 77 ležišč v 16 
apartmajih (z opremljenimi kuhinjami 
in kopalnicami), večjo kuhinjo in jedil
nico, dvorano za konference in 
izobraževanje, prostore za wellnes in 
garažne prostore v kletni etaži. Vse 
našteto bo zagotavljalo visok bivalni

standard družinam, izletnikom,šport
nikom, ribičem, lovcem in vsem ostal
im, ki bodo kot gostje iskali mir v nar
avnem okolju in obiskovali lepote 
Zadrečke in Zgornje Savinjske doline.

Darko Sukič je prepričan, da njihov 
apart hotel ne bo neposredna konku
renca bližnjemu Burgerjevemu hote
lu, pač pa se nadeja poslovnega part
nerstva, kije po vsem svetu nujno za 
uspešno trženje. Glavna ciljna skupi
na bodo gostje iz držav Evropske 
unije, saj je Slovenija, še posebej pa 
Zgornja Savinjska dolina, zelo privlač
na za turiste, ki iščejo lepo in neokrn
jeno naravno okolje, zdravo prehrano 
in rekreacijo.

Vse naštete kriterije bodo v no
vem hotelu v Lačji vasi po Sukiče- 
vem mnenju znali zadovoljiti, seve
da pa bo potrebno tudi nekaj sreče, 
pravilna izbira kadrov in velika mera 
potrpežljivosti. »Prepričan sem, da 

je hotel izziv 
tudi za dru
ge investitor
je, da bodo 
vlagali v doli
no, a ob tem 
ohranjali vse 
njene nar
avne lepo
te,« je še do
dal Darko 
Sukič.
Jože Miklavc

MOZIRJE

J a v n a  r a z s v e t l j a v a  i n  v o d n j a k  n a  p o k o p a l i š č u
Na pobudo krajanov so se v Mozir

ju odločili, da na pokopališču napelje
jo javno razsvetljavo. Sedaj je poko
pališče razsvetljeno do enajste ure

zvečer. Ob tem so na pokopališču 
postavili tudi vodnjak, kajti obiskoval
ci so morali doslej po vodo k vežici. 
Odslej to ni več potrebno, saj novi vod-

Novi vodnjak služi vsem , ki imajo grobove na zgornjem  delu 
m ozirskega pokopališča (foto: Benjamin Kanjir)

njak stoji za pokopališko kapelo in 
tako služi vsem, ki imajo grobove na 
zgornjem delu pokopališča. Oba pro

jekta sta skupaj nanesla okoli 1,5 
milijona tolarjev.

Benjamin Kanjir

LUCE OB SAVINJI

O l g a  S i l j a r  n o v a  č a s t n a  

o b č a n k a
Na podlagi sklepa občinskega sveta je župan Ciril Rose na slavnostni seji 

občinskega sveta v sredo Olgi Šiljar podelil naziv častne občanke občine Luče. 
Po mnenju občinskih svetnikov si je naslov zaslužila zaradi pomembnih 
dosežkov na družbenem področju, še posebejje bila uspešna pri vsestran
skem razvoju turizma, Zlato plaketo so si prislužili ljudski pevci iz Luč, in sicer 
za ohranjanje in prenašanje izročila ljudskih pesmi. Priznanje občine Luče je 
letos prejel Janez Zamernik, kiježe tretji mandat predsednik prostovoljnega 
gasilskega društva v Lučah in še posebej zaslužen za razvoj gasilslva v 
zadnjih letih.

Savinjčan



PRAZNIK OBČINE LJUBNO
■r I  •  I  v  •  •  I  _  > •
Z a d o v o l j n i  z  d o s e ž e n i m i  r e z u l t a t i

Po  besedah županje A n k e  Rakun so v  Ijuben- 
ski občini zadovoljni z  uspehi na področju re
ševanja stanovanjskih p rob le m ov, kom unal
nega urejanja naselij in priprave prostorske 
dokumentacije za  širitev industrijsko podjetni-

Osnovna šola Ljubno je ob 200-letnici 
delovanja prejela zlato občinsko priznanje

(foto: EMS)

ške cone Ljubno. Največja letošnja pridobitev 
je športni park v  Radmirju z  igrišči za  rokom et, 
košarko in odbojko, za  katerega je bilo potreb
no zagotoviti 4 0  milijonov tolarjev, od tega je 
2 9  milijonov prispevala Občina Ljubno.

Letošnje praznovanje občinskega praznika je bilo 
prvič izven občinskega središča, v vlogi organiza
torja pa sta se izkazali gasilsko in športno društvo 
iz Radmirja. »Prostovoljnemu gasilskemu društvu 
Radmirje smo pomagali pri nakupu novega komb
ija, dobili smo nove internetne strani, vokviru obiska 
Vlade Republike Slovenije smo gostili ministra za 
regionalni razvoj in mu predstavili naše dosežke ter 
bodoče načrte. Zaznamovali smo tudi 200-letnico 
šolstva na Ljubnem in se udeležili sprejema pri 
predsedniku države, saj smo v letu 2004 dosegli v 
okviru projekta Turistične zveze Slovenije Moja 
dežela - lepa in gostoljubna drugo mesto v svoji 
kategoriji,«je pred polno dvorano večnamenskega 
doma v Radmirju med drugim dejala Anka Rakun.

Po finančnem obsegu druga največja letošnja 
investicija je ureditev 374 metrov cestišč in parkirišč 
za potrebe zdravstvenega doma, z novim vodovo
dom, priključki na čistilno napravo in kabelsko tel
evizijo ter položitvijo kablov za elektriko.

Alenka Korpnik si je z  izjemno uspešnim
vodenjem društva Komen prislužila srebrno 

priznanje (foto: EMS)

Ob občinskem prazniku je zlato priznanje ob 200- 
letnici delovanja prejela Osnovna šola Ljubno ob 
Savinji, srebrno pa Alenka Korpnikza vodenje društ
va Komen, Edi Marovt za dolgoletno prizadevno 
delo všportni organizaciji in športno društvo Flosar 
iz Radmirja. Bronasta priznanja so prejeli družina 
Jurič, Alojz Atelšek in Stanko Irnar, ki seje v imenu 
vseh dobitnikov zahvalil občini za izkazano pozor
nost. Županja je podelila tudi posebna priznanja 
učencem, ki so dosegli odličen uspeh vvseh osmih 
razredih osnovnega šolanja.

Savinjčan

V SOLČAVI PODALI ROKO S O S ED O M

P o v e z a n o s t  l j u d i  o b  v z n o ž j u  G r i n t o v c e v

Voditelj prireditve Franci Podbrežnik je gostil tudi alpskega smučarja 
M itjo Kunca (foto: EMS)

Vsebina letošnjega občinskega praznika v 
Solčavi je temeljila na medsosedskih odnosih, saj 
so program sooblikovali predstavniki iz sosedn
jih občin Luče, Črna na Koroškem, Jezersko in 
Železna Kapla. V nasprotju s podobnimi prazno
vanji drugod po dolini predstavniki solčavske 
občine zžupanom Vojkom Klemenškom na čelu 
niso osvetljevali lastnega dela in dosežkov, ki se 
jih je v zadnjem letu nabralo kar nekaj. Solčavski

Solčavski občinski praznik je bil 
manifestacija mladih domačinov

(foto: EMS)

občinski praznikje bil v 
vsej razsežnosti mani
festacija mladih doma
činov, ki so na pristen 
način dokazali pozitiv
en odnos do lastnega 
kraja z vsem spoš
tovanjem do sosedov 
in vseh, kijih pot pripelje 
v skrajni kot Zgornje 
Savinjske doline.

Prireditev v takšni 
obliki je stara štiri leta, 
vse niti pa je imel tako 
kot doslej v rokah Fran
ci Podbrežnik. Kot 
omenjeno, petkov večer pod vedrim solčavskim 
nebom ni bil posvečen zagonu čistilne naprave, 
niti obnovitvi več kot petdeset let starega vodovo
da ali nameravani asfaltni preplastitvi javnih pov
ršin, zato pa so prišle do izraza igralske in pevske 
sposobnosti domačinov in gostov iz sosednjih 
občin.

Nevsiljivo, skromno in privlačno sta v progra
mu sodelovala svetovno znana soseda iz Črne 
in Jezerskega alpski smučar Mitja Kunc in prvi 
zemljan, kije v enem zamahu presmučal s stre
he sveta, Davo Karničar, iz Luč pa se jima je 
pridružila najboljša slovenska kuharica po izboru 
časnika Delo Martina Breznik.

Če odmislimo pozdravne besede županov iz 
Črne na Koroškem in Železne Kaple Janeza 
Švaba in Dietra Hallerja, kije izpostavil pomen me
jnega prehoda Pavličevo sedlo (in pri tem verjet
no nehote prezrl zasluge poslanca Jakoba 
Presečnika, ki seje edini od zgornjesavinjske 
politične elite veselil z domačini), je solčavski 
občinski praznik minil brez poudarjanja bolj ali 
manj velikih zaslug. Samo še iskrena javna zah
vala vzgojiteljici Jožici Podkrajnik, ki službeno 
zapušča Solčavo, in zvoki citer, s katerimi so 
domačini pozno v noč poudarjali povezanost lju
di ob vznožju Grintovcev.

Savinjčan



RADMIRJE

Č a k a l i  i n  d o č a k a l i  s o d o b e n  š p o r t n i  « e n t e r
Po skoraj treh desetletjih obsto

ja športnega društva in po več kot 
desetih letih prizadevanj športnik
ov in ostalih krajanov so v  Radm ir
ju dočakali športni center z  igrišči 
za  o d b o jk o , košarko in rokom et 
ozirom a mali nogom et tertribuna- 
m i, ki ne bo parkirišče in ne kam en 
spotike za  spore m ed krajani. Rad- 
mirci so lahko upravičeno ponos
ni na novo pridobitev in sam i bodo 
odgovorni, če investicija, vredna 
4 0  milijonovtolarjev, ne bo služila 
izključno svojem u nam enu.

Po besedah predsednika Šport
nega društva Flosar Primoža Hre
na se je ideja o igrišču pojavila že 
pred desetletjem, potem ko so 
postale razmere za igranje na parki
rišču ob večnamenskem prostoru 
nemogoče. Že zgrajeno igrišče v 
Homu je postajalo zaradi odd
aljenosti vse manj privlačno. Tudi 
možnost igranja na travniku za 
večnamenskim prostorom je bila 
opuščena zaradi prostorske stiske 
in nasprotovanja sosedov.

Otvoritveni trak sta prerezala 
predsednik Š D Flosar

»Ko smo že skoraj obupali, je Maks 
Slatinšek ponudil v zameno svoje 
zemljišče, kateremu seje pridružila še 
Vera Prek s sosednjim zemljiščem. 
Našla seje torej odlična lokacija. Seve
da pa vsega ne bi bilo brez investitor
ja, katerega glavno vlogoje prevzela 
Občina Ljubno s pomočjo Fundacije

ljubenska županja Anka Rakun in 
Prim ož Hren (foto: EMS)

za šport in Ministrstva za šolstvo in 
šport. Sledil je dolgotrajen postopek 
urejanja prostorskih planov in prido
bivanja potrebnih dovoljenj, kljub vse
mu pa je projekt uspel,«je na otvoritvi 
z zadovoljstvom poudaril Primož 
Hren.

Izgradnja igrišča je terjala tudi 
obnovo 60 metrov lokalne ceste, 
za katero je ljubenska občina zago
tovila dodatnih 2,3 milijona tolarjev. 
V Radmirju so prepričani, da se z 
izgradnjo tako želenega športnega 
centra razvoj ne bo ustavil. Prva 
naloga je sedaj postavitev garderob 
ob igrišču, vse bolj stvarne pa so tudi 
ideje o organiziranju mladinskih 
taborov in gradnji igrišča za mini 
golf na delu zemljišča, ki je v občin
ski lasti.

Savinjčan
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Zaposlimo 2 delavca za nedoločen čas za delo v 
proizvodnji na delovnem mestu:

STRUGAR m/ž

Poaoii:
- IV. SSI tehnične smeri
- zaželena predhodna izobrazba strugarja, orodjarja, 

oblikovalca kovin ali drug ustrezen poklic
- zaželene (niso pa pogoj) delovne izkušnje, 

predvsem pa želja po opravljanju takšnega dela in 
pridobitvi znanj s tega področja.

Vaša dela in naloge bodo:
- izvajanje dela (struženje izdelkov) na CNC 

stružnicah (brez programiranja)
- izvajanje dimenzijskih meritev in kontrole hrapavosti

Delovno razmerje bo sklenjeno za nedoločen čas z
dvema mesecema poskusnega dela.

Kontaktna oseba Aleš Hribernik.

Možnost prijave:
• pisne prošnje na naslov Blaj Anton s.p., "BLAJ", 

Griže 9, 3302 Griže s pripisom (g. Aleš Hribernik)
• na mail ales.hribernik@blaj.info

M O Z IR S K I GAJ

P o l e t j e  s k o z i  « v e t j e
V  M ozirskem  gaju se jutri pričenja desetdnevna prireditev z  naslovom  

Poletje sko zi cvetje, ki bo v  bistvu največja slovenska razstava o vzgoji 
cvetličnih nasadov. Tovrstno razstavo so v  gaju prvič pripravili lani, ko so 
organizirali tudi ocenjevanje nasado v. Letos razstava ne bo tekm oval
nega zn a č a ja , kljub tem u pa se bo 5 0  slovenskih vrtnarjev potrudilo po 
svojih najboljših m očeh , da obiskovalcem  prikažejo vse svoje znanje in 
kreativnost.

Namen prireditveje pokazatijavnos- 
ti, kako je mogoče s pravilno nego 
vzgojiti kvalitetno slovensko cvetje, 
upravljavci parka pa bodo cvetlično 
razstavo obogatili še z razstavami 
malih živali, plazilcev in gojenih ptic. S 
svojimi eksponati bodo sodelovali 
tudi nekateri umetniki in etnografi, kot 
presenečenje za obiskovalce pa se 
zna v gaju pojaviti tudi kakšen staro- 
dobnik na štirih kolesih.

Veliko atrakcijo za obiskovalce par

ka še vedno predstavlja spomladi 
odprt razgledni stolp, ki z višine 18 
metrov nudi povsem drugačen po
gled na urejene gredice in okolico 
gaja, sicer pa se v Ekološko hortikul
turnem društvu Mozirski gaj že 
pripravljajo na začetek novega šol
skega leta, ko bo park postal dnevni 
učni center za osnovnošolce z vseh 
koncev Slovenije, ki bodo tukaj 
preživljali naravoslovne dneve.

Franci Kotnik

TRAFFIC
Anton Rosenstein s.p. 
Savinjska c. 25, Mozirje 
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T e č a j C P P  b o  1 6 . a v g u s ta  2 0 0 5  

o b  1 7 .0 0  u r l v  u č iln ic i a v lo  š o le  v  M o z ir ju .

IZKORISTITE 2 0 %  POPUST ZA URE VOŽNJE
Prijave sprejemamo predhodno v avto šoli Traffic ali na pričetku tečaja.

Nudimo vam ugodne plačilne pogoje,
TER KREDIT DO 200.000 SIT, ki ga uredite kar na avto šoli.



Franjo Pajk je pustil za sabo neiz
brisen pečat na toliko področjih 
družbenega življenja, da jih je na 
enem mestu težko vse našteti. Bilje 
človek, kije z izjemnim žarom in brez 
dlake na jeziku opozarjal na 
družbene nepravilnosti, najsi je šlo 
za lokalne ali globalne pojave, za 
»naše« ljudi ali pa tiste, ki živijo za 
devetimi gorami, daleč od srca in 
razuma.

Kot sindikalistu mu ni nikoli zman
jkalo energije in poguma, bilje na strani 
delavcev, kar tudi v časih delavske
ga samoupravljanja ni bilo vedno 
samoumevno in še manj preprosto. 
Kot član republiškega odbora 
Sindikata delavcev lesne industrije in 
gozdarslva sije na funkciji predsed
nika koordinacijske komisije za us
merjanje in usklajevanje družbene 
akcije vseskozi močno prizadeval za 
gradnjo stanovanj za delavce.

Nikoli mu ni zmanjkalo moči za 
opozarjanje na preprosto dejstvo, 
da vsi mi, tako imenovani zahodn
jaki, živimo na tuj račun, na račun 
brezobzirnega izkoriščanja nar
avnih virov in ljudi, ki v globalnem 
svetu nimajo besede. Kljub preobre
menjenosti z delom je vedno našel 
čas, da se zoperstavi težnjam, ki so 
ogrožale kakovost našega družbe
nega življenja. Njegovi javni nastopi 
so nas zaradi njegove zdrave pa
meti, humorja in empatije spravljali 
v jok in smeh, tiste, ki jim je njegova

V  S P O M I N

Franjo Pajk
(1 9 2 7 -2 0 0 5 )

iskrenost strigla peruti pohlepa, pa 
nemalokrat v bes.

Prijatelji in znanci si ga bodo med 
drugim zapomnili zaradi never
jetne sposobnosti, da je v vsaki sit
uaciji deloval konstruktivno, zdru
ževalno, daje tudi v najbolj črnih tre
nutkih našel pot, ki je vodila v 
sproščen smeh. Njegove ideje in 
dejanja so bila pikra, duhovita in 
nikoli žaljiva. Kljub čvrsti zasidranosti 
tukaj in zdaj je bil nemirni duh.

Franjo Pajk je prejel številna odlik
ovanja in priznanja, med njimi 
medaljo zaslug za narod, dvakrat 
medaljo za hrabrost, red za vojaš
ke zasluge s srebrnimi meči, red 
dela s srebrnim vencem, srebrni 
znak sindikatov Slovenije, občinsko 
priznanje OF in mnoga druga. Sam 
o njih ni nikoli govoril, kot da so se 
umaknila bolj pomembnim poveza
vam s stvarnim življenjem.

Spomenik brez kamna in kovine si 
je zgradil z več desetletnim delom v 
nazorski kino sekciji, iz temnice pa se 
je vračal med lovce, ribiče in gasilce. 
Vse to je bil njegov svet, povezan z 
naravo in vsemi resnicami, ki postane
jo razumljive, potem ko človek odplu
je po reki podzemlja. Za Franja Pajka 
ni bilo odprtih vprašanj, čeprav je 
odgovore nanje iskal na svojslven, 
nemalokrat komaj razumljiv način. 
Zelo preprosto, bil je opazno drevo 
sredi gozda.

Savinjčan

O B M O Č N O  Z D R U Ž E N J E  Na trgu 20, Mozirje, 
R D E Č E G A  K R IŽA  M O Z IR JE  Tel: 03 5832 725

POLETNI KRVODAJALSKI AKCIJI

O b v e š č a m o  v a s ,  d a  b o s t a  le to š n ji  p o le tn i  
k r v o d a ja ls k i  a k c iji:  v  to r e k ,  16. avgusta 2005, 
o d  7 , d o  1 4 . u r e  v  OŠ Nazarje in v  s r e d o ,
17. avgusta 2005 o d  7 . d o  1 3 . u r e  v OŠ Ljubno.

Vljudno vabljeni!

D A N E S  J A Z  Z A T E . . . .  J U T R I  Tl  Z A M E !

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO SOLČAVA

O s e m  d e s e t l e t i j  v  s l u ž b i  

č l o v e k a
Solčavski gasilci so svoj jubilej, 80-letnico delovanja, združili s prazno

vanjem  občinskega praznika, predsednik društva Peter Poličnik pa se je 
pred številnimi gasilci in prapori zahvalil vse m , ki so prispevali žebljiček 
ozirom a tra k za  nov prapor, katerega so razvili ob tej priložnosti. Prejšnji 
prapor je spremljal solčavske gasilce v  veselih in žalostnih trenutkih kar 
pol stoletja, poslej pa bo na častnem  mestu v  prostorih dom a gasilcev.

Pobratenje novega solčavskega prapora s prapori sosednjih gasilskih 
društev (foto: EMS)

Solčava sodi s površino 102 
kvadratna kilometra med večje 
občine v Sloveniji. Več kot 80 
odstotkov površine je poraščene z 
gozdom, zato je možnost naravnih 
nesreč, kot so požari, plazovi in 
poplave, temu ustrezno večja. Očit
no so se teh nevarnosti zavedali že 
predniki, ki so se pred osemdeseti
mi leti organizirali v skupnost, ki bo 
pomagala ljudem v stiski.

Razumljivo je, da so bili začetki 
težki, s skromnimi finančnimi sred
stvi so nakupili le najosnovnejše 
orodje. Prva ročna brizgalna je bila 
nabavljena leta 1927. Med drugo 
svetovno vojno so Nemci izropali 
dom gasilcev in pobrali vso opremo, 
vendar so solčavski gasilci s 
požrtvovalnostjo in zagnanostjo 
premostili prva povojna leta ter 
kupovali najnujnejšo opremo in 
orodje.

Tajnik društva Franc Podbrežnik, 
ki vestno skrbi tudi za društveno 
kroniko, je povedal, »da je življenje v 
društvu teklo svojo umirjeno pot. 
Reševali so se kadrovski problemi, 
posvetili smo se izobraževanju mla
dih gasilcev, premagovali probleme 
v društvu in delovali v sklopu Gasil
ske zveze Zgornje Savinjske doline.«

Zadnja velika povodenj leta 2000 
je precej prizadela tudi gasilsko 
društvo, saj je voda uničila oziroma 
poškodovala precej opreme. 
Odpovedal je tudi avtomobil cister
na. Spet je bila potrebna akcija, na
kup novega avtomobila in druge 
opreme.

»Največ zaslug za nakup avtomo
bila ima nedvomno Občina Solča
va oziroma župan Vojko Kle- 
menšek, kije imel posluh in razume
vanje za naše težave. S finančno 
podporo je omogočil nakup mod
ernega terenskega vozila cisterne 
unimog, kije sposobno premagov
ati strme solčavske terene. Tudi za
starel kombi za prevoz moštva smo 
zamenjali z novejšim, malo rabljen
im vozilom,« je povedal Podbrežnik 
in dodal, da so se skozi obdobje 
obstoja društva menjavale različne 
generacije in vodstva, vrstile so se 
nabiralne akcije, vendar so imeli 
ljudje za gasilce vedno posluh, tako 
za pomoč v denarju kot v materia
lu. Nič čudnega torej, da imajo Solča- 
vani gasilsko društvo za svoje, zato 
je bila tudi slovesnost ob 80-letnici 
priložnost za skupno obujanje 
spominov na prehojeno pot,

Savinjčan
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S o l z e  s v .  L o v r e n c a

Piše: Pavla Kliner
Lovorje grmiček, kije vedno zelen in 

ga najdemo ob Sredozemlju, kjer 
obilno poganja. Najdemo pa ga tudi 
v imenu svetnika, kije godoval v sre
do. Ime Lovrenc namreč pomeni z 
lovorjem ovenčan. V starem Rimu so 
z lovorjem ovenčali zmagovalce. Sv. 
Lovrenc je bil zmagovalec v veri, 
lovorika njegove slave pa je večna, 
lahko bi rekli tudi - zimzelena. To do
bro vedo Lučani, ki bodo v nedeljo ob 
10. uri obhajali sv. mašo v čast sv. 
Lovrencu, njihovemu farnemu patro
nu.

Poglejmo, kako je svetnika, ki so mu 
naši predniki rekli sv. Lavrencij, opisal 
blaženi Anton Martin Slomšek: 
»Ubožni mladenič sv. Lavrencij je živel 
v Rimu, pa že v svoji mladosti je bil

skrben za nebesa, ker je vedel da 
težko da starost, kar zamudi 
mladost. Ves kakor angelj ljubezniv 
je posebno dopadel svetemu pape
žu Ksistu II. (Sikst II.), ki ga vzame med 
učence, in skrbno vzgoji za duhovski 
stan.

Ker je v vseh rečeh ustregel svojemu 
duhovnemu očetu, posveti ga papež 
v dijakona. Imel je cerkveno službo pri 
sveti maši streči in skrbeti za uboge 
vdove in zapuščene sirote. Oh, kako 
lepa je služba duhovskega stanu; pa 
se le temu spodobi, ki nedolžno in 
bogaboječe živi, kakor sv. Lavrencij. 
Razuzdan mladenič in pa črviv sad 
nista za oltar. Zvesto je mladi dijakon 
opravljal svojo sveto službo in prav 
po očetovsko skrbel za ubožce. Božji 
duh gaje vodil; bilje prijeten Bogu in 
pravičnim ljudem.«

Med preganjanjem kristjanov v letih 
253 do 260je cesar prijel papeža Sik
sta. Novica je Lovrenca pretresla, 
pohitel je v ječo in hotel skupaj s 
papežem v smrt. Na ves glas je milo 
vzdihnil: »Kam hitiš, oče brez sina?«

Ljubeče mu je odgovoril: »Ne za
puščam te, sinko moj! A čakajo še te 
hujši boji za Kristusovo vero. Po treh 
dneh prideš za menoj. Če imaš kaj 
denarja v zakladnici, ga razdeli 
ubožcem.«

Lovrencje storil prav tako, kot mu je 
bil naročil papež. Rimskemu načeln
iku je prišlo na uho, da ima cerkev 
velike zaklade, katerih upravitelj je 
Lovrenc. Zahteval je, naj mu jih izroči, 
svetnik pa mu je rekel: »Resje, cerkev 
je bogata, niti cesar nima toliko drag
ocenih zakladov.« Poklical je sirote in 
vdove, jih peljal pred načelnika in de
jal: »Glej, to so zakladi naše cerkve!« 
Načelniku je zavrela kri in odločil seje, 
da bo diakona mučil kruto, kar se le 
da.

Tako je tudi bilo. Položili so ga na 
žareč raženj in živega pekli. A tudi 
strašne muke niso prišle do živega

KAPELE V SAVINJSKIH GORAH

njegovi šaljivi naravi. Mučiteljem je 
namreč rekel: »Ena Stranje že pečena, 
obrnite me.« Med molitvijo je izdihnil 
dušo, to je bilo leta 258. Nad njegov
im grobom je dal cesar Konstantin 
zgraditi veličastno baziliko, v kateri 
častijo njegove relikvije. Spada med 
sedem najbolj slovečih romarskih 
cerkva v večnem mestu.

Sv. Lovrenc je zavetnik ubogih, 
knjižničarjev, pivovarjev, upraviteljev 
premoženja, študentov in tistih, ki so 
na kakršenkoli način povezani z ogn
jem: gasilci, kuharice in kuharji, stek
larji, likalke. Varuje pred opeklinami, 
vročico in srbečico. Priporočajo mu 
duše v vicah in ga prosijo za dobro 
vinsko letino. Njegov god je svoj čas 
veljal za zadnji poletni in prvi jesenski 
dan, zato so mu rekli »prvi jesene«. Sv. 
Lovrenc »led v vodo vrže« in po njem 
naj bi bila vsaka voda mrzla.

K a p e l a  s v .  D r u ž i n e  p r i

LJUBNO OB SAVINJI

F l o s a r s k a  d r u ž a b n o s t  p r i

Ekipi flosarjev sta se pomerili v številnih opravilih, ki so jih nekdaj 
morali obvladati njihovi predniki (foto: Ciril M. Sem)

Flosarji so se kljub vse prej kot lahke
mu delu znali tudi pošteno poveseliti 
in enake manire so ohranili tudi njihovi 
potomci, ki ohranjajo tradicijo nek
danjih flosarjev, vlcerjev in žagarjev. 
Pri dobro ohranjeni Budnovi žagi so 
lahko obiskovalci občudovali mlad
ce iz flosarskega na eni in fante in 
može iz ekipe Budnova žaga na 
drugi strani, kako so merili moči v 
plavljenju lesa, žaganju na »matre«

in drugih opravilih iz življenja žagar
jev, s katerimi si je v še ne tako davni 
preteklosti velik del tukajšnjih preb
ivalcev služil vsakdanji kruh. Franjo 
Budna, ki z družino ohranja izročilo 
Budnove žage, si je celotno doga
janje zamislil na družaben način, 
skozi katerega so nekateri prvič 
videli, kako težko je bila v preteklosti 
prigarana skorja kruha.

Savinjčan

K n e z u  v  R o b a n o v e m  k o t u
Daleč proč od »ponorelega sve

ta«, na nadmorski višini 1.220 m 
nad krajinskim parkom Robanov 
kot, sta še dve živi visokogorski 
kmetiji: Pr' Hudeju in Pr' Knezu. Pred
vsem pri slednjem imajo več gosp
odarskih poslopij, med katerimi je 
bila tudi kovačnica.

Za ostarele starše je bila pot ob 
nedeljah v dolino vsako leto težja. 
Zato so sprva razmišljali o postavitvi 
manjše kapelice, kasneje pa so se 
odločili, in leta 1970 staro kovačni
co preuredili v kapelo, posvečeno 
sv. Družini.

Zunanjost so ohranili nedotakn

jeno, tako kot se v kulturnem svetu 
spodobi, za notranjost pa so dobri 
prijatelji Knezove družine prispevali 
dela in darila. Slike v kapeli so izde
lale tri domače sestre, Zeta, Vida in 
Marija, ki v zadnjem času pridno 
izdelujejo tudi ikone. Tod mimo vodi 
planinska pot na Strelovec (1.763 
m), zato ni povsem slučajno, da so 
prav to domačijo leta 1997 izbrali 
za kraj ustanovitve Slovenskega 
gorniškega kluba Skala. Srečanja 
organizirajo vsakega 20. v mese
cu, maše pa darujejo duhovniki iz 
različnih krajev Slovenije.

Besedilo in foto: Ciril Velikovrh



KONCERTNI VEČER V CERKVI SV. ELIZABETE

M i k l a v ž  P i n t a r  m e d  

v i r t u o z i
S koncertom klasične glasbe 

trobentačev Stanka Arnolda, Jure
ta Gradišnika, Miklavža Pintarja, vi
olinistke Mojce Arnold in organista 
Maksa Strmčnika v farni cerkvi sv. 
Elizabete so organizatorji Flosar- 
skega bala poskrbeli tudi za obču
dovalce resne glasbe. Koncert je bil 
razdeljen na dva dela: v prvem je 
bila na vrsti glasba svetovnih klasik
ov, v drugem pa seje Maks Strmčnik

predstavil z dvema lastnima sklad
bama. Povedati je treba, da so bili 
izvajalci izvrstno pripravljeni in so 
dovršeno ter občuteno muzicirali. 
Hvalevredno je, da dajo organiza
torji na ta način mladim poustvar
jalcem možnost nastopanja skupaj 
s svetovno priznanima glasbeniko
ma, kot sta Stanko Arnold in Maks 
Strmčnik.

Savinjčan

V sklopu tradicionalne prireditve 
Flosarski bal je v Melišu, ob počitni
ški hiši slikarja Staneta Ermenca, 
drugič potekala slikarsko-kiparska 
kolonija, na kateri so sodelujoči, po 
besedah umetniškega vodje Jane
za A. Krajnca, z iskanjem in upoda
bljanjem motivov s simboliko 
lokalnega okolja in timskim delom 
medsebojno bogatili svoj umetniški

opus. Krajnc je tudi povedal, da so 
avtorji, tako kot večina ljubiteljskih 
slikarjev in umetnikov, segli po kra
jinskih in floralnih motivih, se pri tem 
trudili vsebinsko in oblikovno posne
mati naravo in v njej najti izziv ter 
potrditev svojih želja po upodabljan
ju od realnosti do rahlega prehoda 
v abstraktnost.

Savinjčan
Glasbeniki so v farni cerkvi sv. Elizabete navdušili občinstvo

(foto: EMS)

S LIK A R S K O -K IP A R S K A  KOLONIJA MELISE 2 0 0 5

Š i r i n a  i z  z a k o t j a

Likovna dela si je med drugimi ogledal tudi poslanec Jakob Presečnik 
S soprogo (foto: EMS)

REZBAR MARKO GOLICNIK IZ RADEGUNDE

P r v a  k i p a r s k a  k o l o n i j a  v  Š m i h e l u  n a d  M o z i r j e m
Marko Goličnik iz Radegunde je že v 

otroštvu gojil veliko ljubezen do nar
ave in živali, po osnovni šoli pa se je 
ob očetu čebelarju, ki je bil njegov prvi 
učitelj, spoznaval s čebelami in pride
lavo medu. Danes je Marko priznan če
belar s certifikatom, s tridesetimi panji 
uspeva pridelati že večje količine 
medu, a ob delu na kmetiji je rasla tudi 
njegova ljubezen do lesa.

Vse bolj je v njem tlela želja, da bi kak
šnemu kosu lesa sam vdahnil novo podo
bo. Tako je v svoji delavnici vse pogosteje 
tuhtal in rezljal, obenem pa izpopolnjeval 
znanje ob strokovni literaturi in prou
čevanju dela domačih kiparjev, kot so Na
potnik, Gaspari in številni drugi.

Pot od ideje do končnega izdelka je bila 
pogosto dolga. Rojevale so se skice, raču
nali proporci... Sledila je groba obdelava 
debla in dodelava do končne podobe. Tako 
so nastali mislec sveti Ambrož, čebelar, 
medved, ženski akt in drugi kipi, ki krasijo 
številna domovanja po Sloveniji. Tudi kipec

sv. Marije v kapelici, le streljaj od domačije, 
je njegovo delo in suvereno nadomešča 
originalnega, skoraj sto let starega, ki so ga 
nepridipravi pred časom ukradli.

»Lešje zame vedno predstavljal nekak
šen magnet, izziv; kateremu bi lahko vdah
nil del sebe. Čeprav sem samouk, mi to 
nekako gre od rok,« je ob našem obisku 
sredi dela razlagal Goličnik, obenem pa 
kritično pripomnil, da dletin ostalega orod
ja za natančno in kvalitetno rezljanje pri nas 
ni moč dobiti, zato mora ponj v Avstrijo.

Želja po ustvarjanju je rodila tudi idejo o 
druženju enako mislečih. Tako je Marko 
Goličnikskupaj z organizacijskim odborom 
za pripravo tradicionalne turistične pr
ireditve Ovčarski praznik všmihel povabil 
rezbarje in kiparje iz združenja modelar
jev in rezbarjev Slovenije, ki jim predsed
nikuje Srečko Ornik. Ti bodo ob izmenjavi 
izkušenj in prijateljskem druženju ustvar
jali v kiparski koloniji, ki bo potekala od 15. 
do 20. avgusta. Njihova dela bodo na ogled 
v šmihelski osnovni šoli 20. avgusta. 

Slovenije (foto: M. Šukalo) Marija Sukalo
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LJUBNO OB SAVINJI
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Ljubenci so minuli konec tedna živeli v  znam enju tradicionalne 4 5 . 

narodopisne prireditve Flosarski bal. Obilica športnih, družabnih in nar
odopisnih prireditev je dosegla vrhunec z  nedeljskim krstom m ladega 
flosarja. Flosarji so se tokrat še posebej izkazali v  borbi z  naraslo Savinjo 
in na čelu s krm anišem  M artinom  Ju v a n o m  - Čuksom  d o ka zali, da so 
dostojni potom ci nekdanjih savinjskih flosarjev.

Slabo vreme, ki je precej krojilo so
botni večer in nedeljsko popoldne, ni 
motilo mokrote vajenih flosarjev, celo 
nekoliko okrnjen prikaz starih običa
jev iz življenja flosarjev, žagarjev, ol- 
carjev in kmečkih opravil, ki so ga 
okoliški kmetje pripravili v etnografski 
vasi v Vrbju, je napovedal, da bo v pri
hodnjih letih Flosarski bal narodopis
no še bogatejši.

Nedeljski program seje začel pred 
muzejem, kjer so flosarji spletli vrv, 
zapeli pesem o Savinjski dolini in se 
podali na rajžo po Ljubnem. Kot na 
prvem Flosarskem balu so odšli na 
Foršf in do Petrinove gostilne, kjer so 
se okrepčali s kozarcem vina in se 
dogovorili, kako bodo brez zapletov 
prepeljali dva flosa od Kolenčevega 
jezu do prireditvenega prostora.

Krst v Vrbju vsako leto privablja in 
navdušuje precejšnje število obisko
valcev. Potem ko so flosarji uspešno 
splavili flos, so se ustavili v »gostilni« 
in ob podpori botra, predsednika 
uprave Floldinga slovenskih elektrarn 
Jožeta Zagožna, krstili zelenca 
Primoža Plesca.

Med obredom so obudili kar nekaj 
nekdanjih običajev, Primož pa je mor
al dokazati, da si zasluži mesto med 
ostalimi flosarji. Tako kot nekaj dni 
pred njim Jure Dobovičnik, katerega

so po vseh pravilih in krstu sprejeli v 
flosarsko druščino v gostilni Pri Kum
ru. Njegov boter Paul Orešnikje nam
reč uredil gostinski vrt na pravem fio 
su in v narodopisnem stilu, zato so 
flosarji z veseljem prisluhnili njegovi 
želji in mladega Dobovičnika pošteno 
izprašali, preden je moker zunaj in 
znotraj postal enak izkušenim flosar- 
jem.

Ljubenska narodopisna priredi
tev je v svoji štiriinštirideseti pono
vitvi dokazala, daje močno prisotna 
v programu pomembnejših sloven
skih turističnih prireditev. Flosarji so 
kljub nevarnosti, ki jo je predstavlja
la narasla Savinja, dokazali, da so 
sposobni in pripravljeni iti do konca. 
Pokazali so znanje, ki krepko pre
sega turistične okvire, njim pa so 
sledili tudi ostali Ljubenci, ki so Flosa
rski bal ponovno naredili pristen in 
domač.

Zadovoljen je bil tudi predsednik 
organizacijskega odbora Rajko 
Pintar, saj so bile vse prireditve do
bro obiskane. To pa je dovolj vzpod
budna popotnica za prihodnje leto, 
ko bodo v etnografski vasi postavili 
in prikazali vse tisto, za kar so bili 
obiskovalci letošnje prireditve zara
di slabega vremena prikrajšani.

Savinjčan

oto



naše gospodarsko osamosvajanje

Piše: Aleksander Videčnik

Še o Mihaelu Vošnjaku
Na občnem zboru ob desetletnici Zveze slov

enskih posojilnic (1894) so ugotovili hitro rast 
števila slovenskih denarnih zavodov in vključili 
tudi nekatere narodne zavode zunaj meja slov
enskega govornega območja. V poslovnem letu 
1893 je delovalo na slovenskem govornem ob
močju Štajerske že 20 posojilnic, v katere je bilo 
včlanjenih 16.647 zadružnikov.

Na omenjenem občnem zboru so sodelovali 
kartrije Vošnjaki - Mihael, Josip in Ivan, kije pred
stavljal šoštanjsko posojilnico. V vodstvo Zveze 
so izvolili Mihaela Vošnjaka kot predsednika, člani 
pa so bili dr. Josip Sernec, Fran Lončar, Ivan Kris
tan, Fran Lene, dr. Ivan Dečko, dr. Josip Vošnjak 
in Josip Regali. Posebnost, ki jo velja omeniti - na 
občnem zboru so sklenili uvesti enotne poslovne 
knjigeza vse člane zveze, založi pa jih Zveza slov
enskih posojilnic v Celju.

Zvezaje stalno opozarjala denarne zavode, naj 
se ne zadolžujejo drugje kot pri njej. Tako so pre
prečevali odvisnost od drugega kapitala, poseb
no v rokah tujcev.

Pod vodstvom Mihaela Vošnjaka je Celjska 
posojilnica zgradila v Celju Narodni dom, kije bil 
tiste čase slovensko središče, zato je že ob 
otvoritvi prišlo do hude krvi nemških prenape- 
težev. Stvari so postale tako resne, daje morala 
policija varovati prihod čeških Sokolov v Celje.

Narodni dom ješe med obema vojnama pome
nil v Celju zbirališče naprednih Slovencev, v njem 
so imele številne društvene organizacije svoje 
prostore, v dvorani pa so bile številne kulturne in 
družabne prireditve vse do prihoda okupatorja, 
ki je seveda to slovensko hišo takoj oskrunil. Z 
njene fasade so sklesali okrasje, kije bilo ocen
jeno kot preveč slovansko.

Mihael Vošnjak je ustanovil v Celju še 
Južnoštajersko hranilnico, ki je poslovala po 
načelih bank, se pravi, daje bila pupiino varna, 
prav to, da niso varne, pa so Nemci stalno očitali 
slovenskim hranilnicam in posojilnicam. Daje v 
Celju to uspelo, je zasluga velikega ugleda, ki ga 
je imel Mihael Vošnjak v Deželnem in Državnem 
zboru Avstrije.

Kot smo že omenili, seje Vošnjak preselil v Gor
ico. Toda tudi tam so ga Nemci preganjali, poseb
no, koje izbruhnila prva svetovna vojna. Zato je 
zbežal v Švico, kjer je še naprej deloval kot nar
odnjak in Jugoslovan. Nad novo državo SHSje bil 
razočaran, ker je pričakoval federativno ure

ditev, ne pa nadvlado Srbov. Ko seje nameraval 
leta 1920 iz Švice vrniti v Celje, je prav na ta dan 
je nenadoma umrl. Pokopan je v Šentilju nad 
Šoštanjem.

Dr. 3anez čuangelis f 

K rek
Izredno zaslužen za širjenje zadružne misli pri 

nas je nedvomno dr. Janez Evangelist Krek. Po 
obdobju, ko se je med Slovenci narodno 
slogaštvo vse bolj odmikalo, so se tudi v 
zadružništvu pokazale prve razpoke - neenot
nost. Vošnjakova Zadružna zveza v Celju je vid
no usihala zaradi politizacije znotraj zadružnih 
vrst. Naj povemo, da so v to skupino dejavnosti 
spadale tudi hranilnice.

O gospodarski pomembnosti Kreka ne kaže 
izgubljati besed. Vemo, da se je na slovenskih 
vaseh, posebno še v ob prelomnici dvajsetega 
stoletja, pojavljala huda beda, izkoriščanje in za
ostalost. Na te pojave je Krek opozarjal ob vsaki 
priliki, brez dlake na jeziku. Kot poslanec je v tej 
smeri deloval v Deželnem in Državnem zboru 
tedanje Avstrije.

V krogu duhovščine, kat
eri je pripadal, sprva ni na
šel razumevanje za svoja 
stališča, posebej pa so mu 
zamerili, da se je proglašal 
za socialista, seveda je tu 
želel poudariti krščansko
socialno delovanje. Ko torej 
govorimo o zadružništvu 
vseh smeri, moramo zapi
sati, daje imel prav dr. Janez 
Evangelist Krek izredne zas
luge za gospodarske učin
ke svojih prizadevanj.

Janez Evangelist Krek je bil 
rojen 27. novembra 1865.
Umrije 8. oktobra 1917, Bil 
je politik, sociolog, pisatelj, 
teolog in časnikar. Izhajal je 
iz skromnih gmotnih raz
mer, zato je imel že v mlado
sti izostren čut za socialno 
pravičnost. Po maturi v Ljub
ljani je stopil vtamkajšnje bo
goslovje, kjer je bil leta 1888 
posvečen v duhovnika.

Višji teološki študij je 
opravil na Dunaju. Tu seje 
seznanil z mladim krščan
skosocialnim gibanjem, 
hkrati pa seje izpopolnjeval 
v znanju jezikov. Po kratki 
kaplanski službi v Ribnici je 
avgusta 1892 postal stolni 
vikar v Ljubljani. Predaval je 
tudi na bogoslovju, leta 
1895 je zasedel stolico za

fundamentalno teologijo in tomistično filozofijo 
vse do svoje upokojitve leta 1916.

Za državnozborskega poslanca je bil prvič iz
voljen leta 1897. Ker ga poslansko delo ni zado
voljilo, leta 1900 ni ponovno kandidiral. Tedaj je 
izjavil, daje bolj potrebno delo v domovini. Leto za 
tem je bil izvoljen v kranjski deželni zbor. Ponovno 
je bil izvoljen vta zbor leta 1907 in spet leta 1911 
in je v njem deloval vse do smrti.

O Kreku bi lahko napisali cele strani, toda za nas 
je pomembno poudariti najpomembnejše. Kot 
tako imenovani krščanski (katoliški) socialist ali 
demokrat je na eni strani obsojal liberalni egois
tični kapitalizem in izkoriščanje delavstva, po dru
gi strani pa je nastopal proti ateističnemu social
izmu in razrednemu boju ter zagovarjal nauk o 
družbeni harmoniji med stanovi, ki se morajo or
ganizirati. Kot pogoj za uresničitev solidarnost
nega načela je postavljal organizacijsko ali 
družbeno pogodbo (namesto mezdne) med 
delavcem in podjetnikom: skupaj naj bi tvorila 
gospodarski subjekt in sčasoma naj bi delavec 
postal solastnik podjetja. Odločilno gospodarsko 
in družbenopolitično vlogo je pripisoval 
zadružništvu, ki naj bi preraslo kapitalizem.

Nadaljevanje sledi.

p e č e m o  e t a t e  f o t o g r a f i l e

Zgo rnji Špeh pod Rogatcem . Slika je iz M uzejske zbirke v 
Gornjem Gradu, posneta pa je bila okoli leta 19 3 8 .



N asveti, O glasi

Glavni nemški indeks DAXje minuli 
teden končal pri 4.827 točkah, karje 
1,2 odstotka nižje kot teden poprej, 
koje končal pri 4.886 točkah. Z vidika 
tehnične analize je DAX še vedno 
znotraj rastočega trenda. Zdrs, ki se 
je zgodil v preteklem tednu, ni prebil 
podpore pri 4.820 točkah, zato ob
staja precejšnja verjetnost za nadaljn
jo rast proti 5.000 točkam in naprej 
proti 5.160 točkam, kar predstavlja 
potencialno rast v višini 3,5 oziroma 
celo 6,5 odstotkov.

Adidas kupuje Reebok
Zvezda preteklega tedna je bila za

gotovo delnica Adidasa. Potem, koje 
podjetje objavilo, da bo za 3,1 mili
jarde evrov prevzelo ameriškega 
konkurenta Reebok, da bi stem lažje 
konkuriralo podjetju Nike, je cena del
nice najprej zelo padla, potem pa po
rasla za 7,5 odstotkov in dan konča
la pri 158,45 evrih.Še dan pred tem jo 
je bilo mogoče kupiti za dobrih 147 
evrov. Tisti, ki so jo kupili v začetku

KAKO PO S K R B IM O  ZA SVOJO VARNO P R IH O D N O ST

R a z v i t i  t r g i  p o t r e b n i  a v g u s t o v s k e g a

d o p u s t a
maja po 120 evrov, sojo lahko na ta 
dan prodali kar po 32 odstotkov višji 
ceni. Za tiste, ki ste pripravljeni sprejeti 
tveganje, naj povem, da so analitiki 
Deutsche Bank po prevzemu ciljno 
vrednostdelnice povišali s 155 na 180 
evrov, kar predstavlja novih 16 
odstotkov možnosti za rast.

Altana povsem okrevala
Med delnicami, ki so bile v preteklem 

tednu najbolj na očesu finančne 
javnosti, je zagotovo tudi delnica

nemškega farmacevtskega in kemi
jskega podjetja Altana. Delnica jevpre- 
teklem tednu pridobila 6,25 odstot
ka in porasla s 43,35 na 46,06 evra. 
Cena delnice je tako že skoraj na
doknadila padec iz začetka julija, ko 
je njena vrednost v enem dnevu pad
la za 15 odstotkov. Približno 15 
odstotkov donosa so v dobrem 
mesecu dosegli tudi tisti, ki niso nas

edli paniki, ki jo med vlagatelje vnaša
jo strahovi o domnevnih škodljivih 
posledicah posameznih zdravil, ki 
pogosto nimajo realnega vpliva na 
poslovanje farmacevtskih podjetij.

Z D A : Po petih tednih 
potreben predah

Ameriški trgi so se po petih tednih 
rasti utrudili in izgubili nekaj vrednos
ti. Glavni razlog najbrž tiči vtem, daje 
trg ostal brez sape, čemurvžargonu 
rečejo tudi, da je trg prekupljen (over

bought) in da so nervozni prodajalci 
enostavno premagali tiste, ki kupuje
jo. Teden seje sicer začel prav lepo, 
indeks S&Pje rasel v ponedeljek, torek 
in sredo. Kakšnih pomembnih rezul
tatov sicer nismo dočakali, tisti, ki so 
bili objavljeni, pa so bili v povprečju 
nad pričakovanji, prav tako pa so 
napovedi za tretji in četrti kvartal os
tale optimistične.

V zadnjem obdobju so se najbolje 
odrezale delnice energetskega sektor
ja in delnice programerskih podjetij. 
Delnice tistih podjetij, ki so zelo občut
ljive na ceno denarja oziroma na 
obrestne mere, to pa so predvsem 
gradbena podjetja in nepremičninski 
skladi, so bile v preteklem tednu na
jslabša naložba.

Rast indeksov je izgubila zagon in 
če k temu prištejemo še, da smo 
sredi avgusta, ki je tradicionalno 
težaven mesec za delniške trge, 
lahko z realnostjo predvidevamo, 
da je pred nami precej negotovos
ti. Kljub temu lahko to poročilo zak
ljučimo optimistično, saj so dobri 
podatki o delovanju ameriškega 
gospodarstva in napovedana rast 
dobičkov podjetij, gledano dolgo
ročno, dobri. Cene nafte in obrest
ne mere pri tem predstavljajo po
tencialno nevarnost, toda temeljni 
kazalniki nas navdajajo z zmernim 
optimizmom.

Borut Repše, oddelek upravljanja 
premoženja na tujih trgih;

borut.repše@ilirika.si; ILIRIKA borzno 

posredniška hiša d.d., Breg 22, Ljublja

na; Nadzorni organ: Agencija za trg 

vrednostnih papirjev, Ljubljana; Viri: 

w w w .xe tra .com ,w w w .yahoo .com .
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Poleti si vsi želimo zdrave rjave 
barve. Zagorela polt je že dolga leta 
statusni simbol, znak, da smo si 
privoščili lep dopust na morju. S 
plakatov, televizijskih ekranov in revij 
se nam smehljajo manekenke in 
mladeniči zagorele polti v seksi kop
alkah. Pa je to zares zdravo?

Nekateri sezono začnejo vsolariju, 
da si naredijo podlago. Včasih zman
jka časa in tri dni pred dopustom smo 
še beli, zato uporabimo samopor- 
javitvene kreme. Ali pa se za dopust 
opremimo z najmočnejšimi kremami 
za sončenje, da smo brez nevarnosti 
opeklin lahko cele dneve na plaži. Vsi 
trije načini niso dobri za zdravje. So
lariji večajo možnost nastanka 
kožnega raka, kreme za samopor- 
javitev in kreme za sončenje pa vse

bujejo obilico škodljivih snovi, ki jih 
naša koža vsrka.

Sonce -  škodljivo ali 
zdravo?

Sonce, kije virživljenja in nam daje 
energijo, je vedno na slabšem glasu. 
O škodljivosti ultravijoličnih žarkov 
slišimo in beremo vsak dan. Število 
ljudi, obolelih za kožnim rakom, seje 
zelo povečalo. V veliki meri je to pos
ledica nepremišljenega sončenja, ko 
cele ure preždimo na plaži, tudi v na
jbolj vročem delu dneva, in računamo, 
da nam bodo kreme za sončenje pre
prečile težave. Opekline je tako ali tako 
izkusil že skoraj vsak: pekoča koža, 
mehurji, luščenje. Po drugi strani pa 
so sončni žarki nujno potrebni za 
zdravje, saj v telesu povzročajo nas
tanek vitamina D, ki ga naše telo nu
jno rabi, zlasti za obnavljanje kosti. V 
množici nasprotujočih informacij se

sonca željan človek vse težje znajde.

Sredstva za sončenje 
niso najboljša rešitev

Industrija je izkoristila dobro 
priložnost za zaslužek, saj mora 
vsak, ki gre na sonce, kupiti sredslvo 
za zaščito proti sončnim žarkom. Iz 
leta v leto je na trgu več tovrstnih sred
stev: kreme, mleko, olje, v velikih ali 
malih dozah, pršilci... Pred leti so za
čeli zoznačevanjem sredstev z zaščit
nimi faktorji. Leta 1978 je bil najvišji 
faktor 15, danes se zaščitni faktorji 
približujejo številki 50.

Kaj je zaščitni faktor 
oziroma SPF?

Številka nam pove, koliko časa smo 
lahko na soncu v primerjavi s časom, 
ki bi ga imeli na voljo, če ne bi upora
bili zaščitnega sredstva. Vendarje ta 
faktorzavajajoč. Večina sredstev ščiti

pred UVB-žarki (spekter valovnih 
dolžin med 290 in 320 nm) in oznaka 
SPF se nanaša na zaščito pred njimi. 
UVA-žarki (spekter valovnih dolžin 
med 320 in 400 nm) ne povzročajo 
vidnih opeklin in takojšnjih sprememb, 
zatojih do osemdesetih let niso pod
robneje preučevali. Toda izkazalo se 
je, da prav podaljšani čas na soncu, 
ki smo si ga pridobili zzaščitnimi filtri 
UVB, prispeva, da zaužijemo veliko 
več škodljivih UVA-žarkov.

UVA-žarki so tisočkrat bolj koncen
trirani in se ne menijo kaj prida za uro 
in nadmorsko višino. To pomeni, da 
delujejo tudi zgodaj zjutraj. UVA-žarki 
stopnjujejo akutne in kronične učinke 
UVB-žarkov in poskusi so pokazali, 
da so sokrivi za nastanek uničujočih 
učinkov na koži. Zaradi UVA-žarkov 
so tudi solariji, ki so bili do včeraj si
nonim za varno zagorelost, nenado
ma postali dodaten dejavnik tvegan-



ja za nastanek kožnega raka. Tako seje začel boj 
za patentiranje sredstev, ki bodo absorbirala daljši 
spekter in tako ščitila tudi pred UVA-žarki. Vojna za 
učinkovitost počasi pozablja na svoj namen - skrb 
za zdravje.
Sredstva za sončenje so mešanica 

kemičnih snovi
Današnja sredstva so ponavadi mešanica ra

zličnih organskih kemičnih snovi: PABA, estri, 
benzofenoni in kinamati, začinjeni z obilo umet
nih dišav, konzervansov, stabilizatorjev, emulga- 
torjev in barvil. Vse to je v sredslvih za sončenje 
prisotno v neprimerno večjih količinah kot v na
vadni kozmetiki. Razlog je jasen: predstavljajte si 
temperaturo peska, po katerem komajda hodite 
in na katerem se bo »kuhalo« vaše mleko za 
sončenje. Seveda si želite, da bo uporabno tudi 
po večkratnem segrevanju in hlajenju. In koz
metična industrija vam bo ustregla. Le ne sprašu
jte preveč, kako to dosežejo.

Alergije
Dandanes je vse več ljudi, ki so alergični na 

sonce. Resnica je največkrat ta, da so alergični 
tudi na močna zaščitna sredstva. Namesto da bi 
nas tovrstna sredslva ščitila, nas dejansko »na
padajo« zaradi številnih nevarnih kemičnih snovi, 
kijih vsebujejo.

Preden se odločite, ali boste kupili SPF 15,24, 
30 ali 45, razmislite o svoji koži, kije največji or
gan telesa. To so naša druga pljuča in naša dru
ga usta. Kar 60 odstotkov tistega, kar nanesemo

na kožo, konča v naši krvi in notranjih organih. S 
tem da kožo dobesedno namakamo v kemiji, tve
gamo drugo vrsto kroničnih sprememb v njen
em delovanju, ki utegnejo biti hujše od škodljivih 
sevanj. Sodobna kozmetična industrija se do 
kože obnaša tako, kot da bi nas najraje nepro
pustno zaprla, odpravila funkcije kože in vse 
opravila namesto nas (za primerno ceno, seve
da).

Onemogočanje delovanja kože
Nekatera sredstva za sončenje so tudi vodoo- 

dporna. Stem res prihranimo nekaj denarja, ker 
se ni treba tako pogosto mazati. Ampak predstav
ljajte si, da smo s tem ustavili osnovno delovanje 
kože, zaprli smo pore v njej, ki omogočajo izmen
javo snovi. Namesto da bi izkoristili poletno giban
je, se preznojili in sprali iz sebe vse nakopičene 
strupe, zamašimo »odtoke« in limfi preprečimo 
opravljanje njenega dela.

Drugi blagor, za katerega nas prikrajšajo takš
na sredstva, je zdravilni učinek kopanja v morju. 
Ne gre toliko za razgibavanje mišic. Veliko 
pomembnejša je ozmoza, ki jo ustvarja velika 
koncentracija soli; ta dobesedno potegne iz 
našega telesa odvečno umazanijo, topi celulit, 
čisti pore. Sočasno telo iz morske vode črpa 
precej manjkajočih mineralov, ki pomagajo vz
postaviti ravnovesje v telesu. Tako morska voda 
dokazano pomaga zdraviti nevrodermititis, 
luskavico, glivice, alergije, bronhitis, astmo. 
Pomaga celo pri presežku želodčne kisline in

Č i l i  a k a d e m i j a

A LE K S A N D ER  K O R B ER ,
osebn i tre n e r

Kaj je Čili akademija? Preprosto povedano: 
način življenja. V njej se naučite, kako počasi 
spremenite nezdrav način življenja v zdravega. 
Čili akademija temelji na petih točkah: 1. in najbolj 
pomembna - dihanje, 2. pomen vode v našem 
življenju, 3. glava kot dejavnik, ki lahko veliko pripo
more k zdravju, 4. vadba in počitek v vsakod
nevnem življenju, 5. prehrana kot vir energije. 

D IH A N JE

zato je voda nadvse pomemben dejavnik pri 
zdravju in razstrupljanju telesa.

G LA V A
Vse se dogaja v naši glavi. Z močjo umaje človek 

sposoben marsikaj. Brez želja, kijih tvori vsak od 
nas, in volje ni uspehov na nobenem področju.

VAD B A IN PO Č ITEK  
Naše telo je zgrajeno, da premaguje silo grav

itacije. Današnji način življenja zanemarja pomen 
mišic kot gibalnega orodja. Premalo se zaveda
mo osnovnega gibanja, ki smo ga izvajali kot otro
ci. Počitek je del življenja in narave.

Dodatne informacije in prijave: 
aleksander@moitrener.com 

ali GSM 0 4 1 89 52 4 7.

Je za življenje najbolj pomembno, kajti brez di
hanja ni življenja. Brez zraka bi že po parih minu
tah umrli. Pomen dihanja jezelo velik pri vsakdan
jih stresih, kijih lahko preprečimo ali odpravimo z 
osredotočanjem na dihanje.

V O D A
Je drugi najbolj pomemben dejavnik, brez kat

erega naše telo lahko zdrži pičlih nekaj dni. 
Človeško telo vsebuje okrog 70 odstotkov vode,

H R A N A
Živimo v času, ko cveti hitra prehrambena in

dustrija, veliko premalo pozornosti pa posveča
mo kakovostnemu hranjenju. Kakšen je pomen 
mikro nutrientov za naše življenje? Kako pamet
no nakupovati in se upreti nakupovalni mrzlici?

Vse, ki vas zanima kaj več v zvezi s tem, vabim 
v Čili akademijo, ki se bo predvidoma začela sre
di septembra.

splošno izboljšuje delovanje imunskega sistema. 
In na žalost to koristno delovanje sredstva za 
sončenje krepko ovirajo.

Kako zdravo zaščititi svojo kožo?
Popolne zaščite pred najmočnejšimi sončnimi 

žarki nam ne more ponuditi nihče. Lahko pa sami 
naredimo veliko s tem, da podpremo naravne 
funkcije kože. Tako bomo prihranili precej denar
ja, vzeti pa si bomo morali nekaj časa.

1. Prvo pravilo je postopno izpostavljanje kože 
naravnemu soncu. Začnemo čimbolj zgodaj in 
kožo počasi navadimo na sonce, da se oblikuje 
naravni zaščitni rjavi sloj.

2. Zelo pomembno je,da med 11.in 15. uro nis
mo na soncu - poiščimo si opravke ali zabavo v 
senci. Če je nujno biti na soncu, se zaščitimo fiz
ično s slamnikom in lahko obleko z dolgimi rokavi. 
Pa na sončna očala ne pozabite!

3. Uporabljamo naravna sredstva za sončen
je, katerih osnova so avokadovo,jojobovo, araši- 
dovo in mandljevo olje, ki poleg maščobe koži za
gotavljajo še veliko vitaminov in antioksidantov. 
To pomeni, da pospešujejo njeno sposobnost za 
proizvajanje obrambnih učinkovin in prepreču
jejo poškodbo celic. Delovanje naravnih pre
paratov pospešujejo še zdravilna zelišča, izvlečki 
kalčkov, bogati z vitaminom E, naravni lecitin in 
titanov dioksid - naravni mineralni pigment, ki 
odbija sončne žarke in ne draži kože.

Dodatna prednost mineralnih pigmentov, kot 
je titanov dioksid, je v tem, da kožo ščitijo takoj po 
nanosu, organska sredstva, kijih vsebujejo običa
jni izdelki, pa potrebujejo čas, da se vpijejo v kožo 
in šele potem začnejo delovati, zato se morate 
namazati vsaj 20 minut pred odhodom na plažo.

Naravno kozmetiko lahko kupite v trgovinah z 
zdravo hrano. Ker so znamke naravnih sredstev 
za sončenje precej nepoznane, naj zapišem 
nekaj imen: Dr. Hauschka, Cosmerba, Just. Za po 
sončenju je odličen gel aloe vere ali pa ognjičevo 
mazilo. Vsak si lahko sam doma pripravi 
šentjanževo olje (v kvalitetno oljčno olje namoči 
cvetove šentjanževk in pusti tri tedne na soncu). 
Zraven lahko dodamo še zelene orehe in ka
milice. Takšno olje nam pomaga tudi pri 
opeklinah.

4. Koži lahko pomagamo tudi z uživanjem prave 
hrane - veliko sveže solate in drugih vrst zelen
jave ter svežega sadja. Privoščite si veliko te
kočine (voda ali nesladkan zeliščni čaj sta najbolj
ša). Če pojeste veliko korenčka, bo v telesu ve
liko karotena. Tako bo vaša koža lahko sama s 
polno paro proizvajala zaščitne pigmente.

5. Če boste vseeno uporabljali klasična sredst
va za sončenje, kupujte sredstva z nižjimi faktorji. 
Za celodnevno bivanje na soncu severnega Sre
dozemlja naj bi zadostoval faktor 15. Če pa se 
med 11. in 15. uro ne boste cvrli na obali, je dovolj 
faktor 8. Celo za zaščito otroške kože je dovolj 
faktor 20. Vedno uporabite sveže kupljena sred
stva, lanska pa zavrzite (ker učinkovitost zelo 
pade).

Lep preostanek počitnic vam želim!
Zeleni Franček



KNJIŽNICA M OZIRJE

B r a l n a  z n a č k a  z a  o d r a s l e
Kulturno društvo Ljubno ob Savinji 

in Osrednja knjižnica Mozirje, enota 
Knjižnica Ljubno, organizirata bralno 
značko za odrasle. Seznam izbranih 
knjig obsega dvanajst naslovov. Vsak 
udeleženec mora s seznama izbrati 
pet knjig in jih do 3. decembra 2005 
tudi prebrati. Pri izbiri knjig, namen
jenih bralni znački za odrasle, v Kul
turnem društvu Ljubno in mozirski 
knjižnici poudarjajo pomen domače

literature, sicer pa seznam vsebuje 
različne literarne zvrsti, tako zahtevne
jše branje kot branje namenjeno 
sproščanju. Vse knjige, kijih seznam 
vsebuje, so na voljo v obeh knjižnicah. 
Slavnostna podelitev bralnih značk 
bo 3. decembra. Ob tej priliki bo 
potekal tudi pogovor o prebranih kn
jigah v družbi znanega slovenskega 
pisca.
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S E ZN A M  K N JIG  Z A  B R A LN O  Z N A Č K O  Z A  O D R A S LE :
- Mira Mihelič: Obraz v zrcalu
- Bogdan Novak: Babje leto
- Toni Morrison: Najbolj modre oči
- Arthur Golden: Gejša
- Danielle Steel: Očka
- Miloš Mikeln: Veliki voz
- Kathleen Woodiwiss: Zimska vrtnica
- Han Suyin: Vse lepote sveta
- Gusti Strindberg: Mojih pet življenj
- Karen Blixen: Spomini na Afriko
- Pesmi štirih (Kovič, Menart, Zlobec, Pavček) 
-Zbirka Evropska lirika
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STOLETNIC» ROJSTVA PISATELJ» OSKARJA HUDALESA

U č i t e l j ,  k n j i ž e v n i k ,  

p u b l i c i s t
Slovenski pisatelj Oska r H u dalesse je rodil 18 . avgusta 1 9 0 5 v ž a g i na 

Tolm inskem  ob Soči. M ladost je preživel v  Zgornji Savinjski dolini, kar je 
odločilno vplivalo na njegovo literarno ustvarjanje. Osnovno šolo je obisk
oval v  G orici, m ed prvo svetovno vojno pa so se Hudalesovi preselili na 
Rečico ob S avinji, nato v  Ljubijo pri M ozirju in za  tem  v  O kon ino .

Leta 1916 je Oskar Hudales nad
aljeval šolanje v Radmirju. Tu je 
doživljal otroštvo, ki ga je kasneje 
opisal v knjigah Gmajna in Mladost 
med knjigami. Celjsko gimnazijo je 
obiskoval leta 1918, že naslednje leto 
pa se je vpisal na mariborsko 
učiteljišče, ki gaje končal leta 1924.

Njegovo prvo učiteljsko mesto je 
bilo v Kapli na Kozjaku, kjer je našel 
svojo življenjsko sopotnico Hedviko 
- učiteljico, s katero je bil leta 1928 
premeščen v Šmartno ob Paki. Svoje 
članke je objavljal v Učiteljskem to
varišu, sodeloval je pri Razorih in 
Zvončku, vodil je gornjegrajsko 
učiteljsko društvo in bil zelo aktiven v 
učiteljskem gibanju za moderno šolo. 
Urejal je učiteljsko glasilo Prosveta, 
pisal članke za Popotnika in vodil 
pevske zbore. Zavzemal seje za delov
ni pouk in razredno samoupravo.

V Šmartnem ob Paki je ostal do pri
hoda Nemcev leta 1941, ko so ga

zaprli. Javno so požgali njegove kn
jige in ga z družino red pregnali vSrb- 
ijo, kjer je sodeloval z narodnoosvo
bodilnim gibanjem.

Po vrnitvi v Slovenijo je postal in
špektor za šolstvo v tedanjem minis
trstvu prosvete v Ljubljani. Kasneje se 
je preselil v Maribor, kjer je bil nekaj 
časa zaposlen v raznih kulturnih us
tanovah, nazadnje pa seje odločil za 
poklic svobodnega književnika. 
Pomagal je pri organizaciji maribor
skega radia in študijske knjižnice, bil 
pa je tudi upravnik založbe Obzorja, 
koje le-ta nastajala.

Obseg pisanja Oskarja Hudalesaje 
zelo širok, saj je pisal gledališke kri
tike, literarne ocene in razprave ter 
šolske učbenike, mnogo je prevajal, 
najpomembnejše pa je bilo njegovo 
literarno ustvarjanje. Ukvarjal se je 
tudi s publicistiko. Umrije 16. decem
bra 1968 v Mariboru.

KF

KNJIGA MESECA /  
V KNJIŽNICI MOZIRJE

L e n a  K a m p :  B u d a n e

Sodoben roman, primeren tako 
za najstniška kotzrela leta. Prijetno 
branje v poletnem počitniškem 
času ali v jesenskem deževju. Je 
zgodba o ljubezni (kito mogoče tudi 
ni), o odraščanju najstnice v času, 
koje John Lennon zapustil Beatle 
in Tito Jugoslavijo. Zgodba o iskanju 
samega sebe, o praznini in popol
nosti, trstičju v Strunjanu, o fran
čiškanskem samostanu in o kakšni 
odvečni smetanovi tortici, sočutju 
ter dihanju. »Pravzaprav meje za
res zanimalo samo razmerje med 
bližino in oddaljenostjo, med spo- 
jenostjo in ločenostjo, med inten
zivnostjo in opustitvijo ter ritmično 
odzvanjanje vesolja v vetru ob reki,

v glasu Johna Lennona, v žilah, v 
Smiljanovem neskončnem sivem 
pogledu. Dihanje. Bivanje.«



LEPO JE POTOVAT

Piše: Igor Pečnik
Zavidam jim, popotnikom. Z ves

eljem prebiram potopisne članke in 
včasih se mi roke kar rahlo orosijo od 
prijetne napetosti. Da ne bo pomote, 
govorim o motorističnih člankih, ki 
pripovedujejo o tem, kako zanesen
jaki in ljubitelji vetra v laseh skoraj v 
zimskih dneh osvajajo Dolomite.

V glavi mi že nekaj časa rojijo podo
bni podvigi, ki pajih ponavadi prepreči 
samo ena malenkost- čas! Z veseljem 
bi podaljšal dan s 24 na 28 ur in bi 
tiste štiri ure viška privoščil sebi, svoji 
duši in telesu. Ne pa da smo ujetniki 
družbe, ki vse bolj pritiska na naše 
življenje in ga uokvirja v urnik ob
veznosti.

No, letos si moram čestitati, da sem 
s svojim atlanticom 500 osvojil dolino 
Trente, ki velja za motoristični raj, vsaj 
tako je zaslediti po časopisih. Štartje 
bil relativno pozen, saj seje ura v petk
ovem dopoldnevu že bližala poldne
vu. Motorje lepo brnel mimo Ljubne-
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ga in Luč, ob bregovih prekrasne Sav
inje. Vreme idilično in Logarska doli
na se odpira v vsej svoji lepoti. Pav
ličevo sedlo navdušuje tako kolesarje

kot motoriste, nadvse zanimiva pa je 
avstrijska stran z ožjo cesto, veliko 
razglednimi točkami in urejeno okoli
co.

Čez Železno Kaplo se napotim proti 
Beljaku in Korenskemu sedlu. Cesta ni 
nič posebnega, široka, nemško ureje
na in polna omejitev zaradi naselij. 
Prelaz Korensko Sedlo navduši s svo
jim vzponom, kjer srečam avstrijske 
oldtimerje. Kar kadi se iz njihovih

izpuhov in sklopk, ampak puchi so 
vzdržljivi in skupaj se pripeljemo na 
vrh Korenskega Sedla, kjer cariniki le 
na hitro pogledajo potne liste.

Spust je kratek, že smo v Kranjski 
Gori, polni turistov, kolesarjev in mo
toristov. Temperatura zraka narašča, 
zato smuknem v srajco s kratkimi 
rokavi in kratke hlače. Bog ne daj kak
šnega drsenja po asfaltni podlagi! Na 
Vršiču sem, kot bi mignil, le tlakovani 
ovinki niso najbolj všeč moji duši in 
malim kolesom atlantica, čeprav se 
savine gume obnesejo bolje kot seri
jske »mišelinke«. Na vrhu Vršiča je

prava poletna gneča, temperatura 
zraka pa samo kakšno stopinjo pod
30.

Spust je idiličen in sproščen, čeprav 
včasih presenetijo turisti, kizveseljem 
zavzamejo celo cesto, ali pa kakšni 
»superšportniki«, ki preizkušajo zad
nje različice gum, katera bolje drži v 
ovinku. V Bovcu sem hitro, potem pa 
se ob Soči spuščam vse do Nove 
Gorice. Cesta je lepa, pregledna in hi
tra. Tukaj si zaželim kakšno hondo 
CBR 600 ali vsaj yamaho fazer. Am
pak tudi atlantic se oddolži z udobn
im sedežem, podporo za hrbet in do
volj veliko potovalno hitrostjo.

Iz Nove Gorice me pot vodi v Poreč. 
Na izbiro imam italijansko stran, av
tocesto proti Ljubljani in nato nazaj, 
odločim pa se za staro cesto iz Nove 
Gorice do Sežane, potem pa avtoces
to do Kopra in na Šmarje. Sledijo Buje 
in nova cesta proti Puli, vendar samo 
do Novigrada, kjer se izognem ces
tnini, in ob obali prikrižarim do Poreča.

Ja, nabralo se je kar nekaj kilom
etrov in okoli sedem ur vožnje. Ampak 
duša je spočita in zadnja plat 
neboleča. Hladno pivo ob zahaja
jočem večernem soncu se ob prijetni 
družbi prileže kot najboljša psihološ
ka seansa. Zmaga!

PAVEL IN SANDRA OREŠNIK

L j u b e z e n  d o z o r e l a  v  t u j i n i

Študentska leta pomenijo prelom
nico v življenju mladih, ko stopajo v 
svet novih spoznanj, izzivov in ne
gotovosti. Kdo ve, kakšni občutki so 
prevevali srce mladega Pavla 
Orešnika - Gregovega iz Primoža 
pri Ljubnem ob Savinji, koje jeseni

leta 1997 kot odličnjak Škofijske 
gimnazije v Ljubljani iz toplega 
domačega gnezda odšel na študij 
prava v znano nemško univerzitet
no mesto Wuerzburg. Šolanje je z 
marljivostjo uspešno zaključil in 
dosegel zastavljeni cilj, za povrh pa

v tem času spoznal še svojo bodočo 
življenjsko sopotnico Sandro, doma 
iz Meiningena v Nemčiji.

Zadnja julijska sobota je bila še zad
nja prelomnica na poti v njuno skup
no življenje in ni bila vroča samo po 
zunanjih temperaturah, ampak je 
gorelo tudi v srcih Sandre in Pavla, ko 
sta si v ljubenski župnijski cerkvi oblju
bila večno zvestobo. V spremstvu 
sorodnikov in številnih prijateljev, ki so 
prišli na njuno slavje tudi iz tujine, sta 
po civilni poroki letošnjo pomlad v 
Nemčiji svojo odločitev sedaj dopoln

ila še v ženinovem domačem kraju.
Poročno slavje z nekaterimi zani

mivimi detajli podobnih praznovanj iz 
tujine je pokazalo, da meje ne obsta
jajo več in da bi bilo potrebnih še več 
podobnih slovesnosti za boljšo pro
mocijo »raja pod Triglavom«, čigar 
lepote so očarale vse povabljene 
svate iz tujine, ki so spremljali 
mladoporočenca na začetku njune 
nove življenjske poti, njunega dneva 
ljubezni, ki naj - kot poje pesem - niko
li ne mine.

Franjo Atelšek

11.8.2005 praznuje  
1. ro jstn i dan

Tomy Rihter
Naj ti sonce sreče 
sije vse tvoje dni, 

posebno pa še ta dan, 
ko praznuješ 1. rojstni dan!

Ati, mami, Tadeja in Jerica



ČEBELARSKA DRUŽINA MOZIRJE

Š t e v i l n i  n a č r t i  o b  p r a z n o v a n j u  o s e m d e s e t l e t n i c e
Č e b e la rs k a  d ru žin a  M o zir je  nim a sta rih  

arhivov, zato jih je šele letnica na praporu opom
nila, da letos poteka osem deset let od njihove 
u s ta n o v itv e . P ra v  za to  se na jubile j sedaj 
pripravljajo ze lo  intenzivno. Predsednik Ivan 
Čopar nam je povedal, da bodo ob tej priložnosti 
izdali bilten s podatki o družini in njenih članih, 
opisali in poslikali bodo svoje čebelnjake in 
dodali še kako zanimivost.

Dela so se lotili kar člani sami, vendar jim man
jka precej dokumentarnega gradiva, zato pros
ijo vse, ki bi kaj vedeli o preteklosti mozirske če
belarske družine ali imeli kakšne dokumente, da 
jih pokličejo. V zaključni fazi so dogovori z občino 
o postavitvi panoja na prostoru med Grabnerjevo 
hišo in Ljubljansko banko. Tukaj bo moč dobiti 
podatke o vseh njihovih članih, naslove, kaj pride
lujejo in kajje moč pri njih kupiti. Kot vse kaže, bodo

končno dobili tudi primeren društveni prostor, 
kjer bodo imeli sestanke in hranili svoje doku
mente.

Načrtujejo izvedbo čebelarske poti, ki bi obisk
ovalca popeljala od čebelnjaka do čebelnjaka, 
kjer bi se lahko oskrbel s čebeljimi pridelki, si 
ogledal naravne znamenitosti, obiskal nekaj tur
ističnih kmetij, kulinariko pa bi popestrili s ponud
bo jedi, pripravljenih na osnovi medu.

Praznovanje visokega jubileja nameravajo iz
vesti jeseni, odvisno od izida biltena, s slavnostno 
sejo in kulturnim programom. Poleg priprav na 
obeležitev obletnice pa seveda izvajajo tudi vse 
redne aktivnosti, predvsem teoretično in prak
tično izobraževanje članov.

Ivan Čopar pravi, da je letošnja letina različna 
od kraja do kraja, odvisno od paše, večinoma pa 
je donos medu na panj samo 30- do 50-odsto- 
ten glede na prejšnja leta. Slabi letini botruje pred
vsem deževno poletje. Čebelarsko leto se običa
jno zaključi sredi avgusta, ko pričnejo čebelarji z 
zimskim krmljenjem, letos pa so s temi opravili 
nekateri pričeli že konec julija. Prav tako so pra
vočasno pričeli zzdravljenjem proti varozi z mrav
ljično kislino.

Marija Lebar

GOLTE NAD M O ZIR JEM

K d o  z n a  s k u h a t i  n a j b o l j š i  g o l a ž ?
D a  bi popestrili svojo poletno turistično ponud

bo, so se na Golteh odločili, da bodo v  sobo to,
2 7 . a v g u s ta , ob 1 0 . uri pripravili d ru ža b n o  
srečanje in tekm ovanje v  kuhanju g o la ža . N a  
tekm ovanje vabijo tako posam eznike kot gos
tince, tri najboljše g o la že , ki jih bodo ocenjeva
li obiskovalci, pa bodo nagradili z  lepimi nagrad
am i. Potrebne sestavine zagotovijo tekm oval
ci, p osodo o ziro m a kotle pa organizator.

Na Golteh si pod geslom »Izkoristi dan« priza
devajo, da bi privabili goste skozi vse leto, ne samo 
pozimi, ko je smučarska sezona na višku. V ta 
namen so letos uspešno organizirali že nekaj 
prireditev. V avgustu bodo svojim obiskovalcem 
poleg že omenjenega tekmovanja v času od 13. 
do 21. postregli s posebno kulinarično ponudbo, 
od 17. septembra do 9. oktobra, ko bo v Mozir
skem gaju potekala razstava buč, pa bodo na 
Golteh na svoj jedilni list uvrstili jedi iz teh slastnih 
(in lepih) plodov.

Vodja marketinga in prodaje na Golteh lan Jan 
je povedal, da želijo svojo turistično ponudbo 
okrepiti s sodelovanjem z drugimi ponudniki v 
Zgornji Savinjski dolini, sčasoma pa tudi v Šaleški 
dolini. Z Gajem so že sedaj dosegli zgledno 
sodelovanje. Tako letos ponujajo popust za 
vožnjo z nihalko vsem imetnikom vstopnice za 
Mozirski gaj, za naslednje leto pa načrtujejo skup
no vstopnico z dvema kuponoma za Gaj in Golte.

Vodja marketinga in prodaje na Golteh lan 
Jan poudarja pomen sodelovanja turističnih

ponudnikov v dolini in regiji
(foto: Marija Lebar)

V svoje aranžmaje vključujejo tudi ponudbe dru
gih iz okolice. Prepričani so, da bo dobre rezul
tate prinesla le promocija turističnih storitev ce
lotne regije. Prav zdaj se intenzivno ukvarjajo s 
pripravo in tiskom ponudb ter prospektov za zim
sko sezono 2005/2006.

Skozi vse leto je za pohodnike zanimiva pot po 
Golteh v težji in lažji varianti. Če želite, vas na 
Medvedjak popeljejo s sedežnico. Gotovo vas bo 
prevzela lepota jezera, čeprav ni naravno, in 
čudovit razgled na Savinjske Alpe vse do Ojstrice.

Golte so kraška planota, ki nudi kar nekaj brezen

in jam, najdaljša sega v globino 60 metrov. Že 
dolgo je znana jama Ledenica, za obisk pa si je 
potrebno zagotoviti spremstvo vodnika. Velike 
načrte imajo z Alpskim vrtom, ki nudi na ogled 
več sto pregledno označenih rastlinskih vrst. Že 
to jesen bodo zasaditev v sodelovanju z vrtnarji 
iz Mozirskega gaja še razširili, v naslednjem letu 
pa bodo utrdili in ogradili nekatere dele poti po 
vrtu in poskrbeli za vodene oglede.

Marija Lebar

PLANINSKO DRUŠTVO GORNJI GRAD

N a  s t r e h o  s t a r e  

c e l i n e
V torek se bo na 3.500 kilometrov dolgo pot 

proti Kavkazu odpravila osemčlanska odprava 
gornjegrajskega planinskega društva. Poskuša
la bo osvojiti 5.642 m visoki Elbrus v Rusiji, med 
Črnim in Kaspijskim morjem, približno deset kil
ometrov od gruzijske meje, V kolikor bodo vre
menske razmere dopuščale, se nameravajo 
Gornjegrajci z vrha gore v dolino vrniti na 
smučeh. O poteku odprave in dogajanju na gori 
bomo poročali v eni od prihodnjih številk.

Savinjčan



KO NARAVA PODIVJA . . .

N a  M u r t e r j u  k o t  v  f i l m u  k a t a s t r o f e
Številni turisti, ki so  prejšnji ted e n  letovali 

na h rvaškem  otoku M u rte r, si bodo verjetno 
z a  ve d n o  zapo m n ili dopust v  letu 2 0 0 5 . M urt
e r je  nam reč priza d e lo  o rka nsko  n e urje , ki je 
p o vzro čilo  veliko  g m o tno  ško d o  (n e u ra d n o  
o k ro g  p o l m ilijo n a  kun o zir o m a  š e s tn a jst 
m ilijonov to la rje v ), nekaj o se b  pa je  bilo tudi 
telesno p o šk o do van ih . M e d  »ka m pisti«, ki so 
v  neurju ostali b re z strehe nad g la v o , sta bila 
tudi U ro š  in U ršk a  K otnik iz  V e le n ja .

»V sredo zjutraj nas je pričakal rahel dež, zara
di katerega sva v šotor znosila vsa oblačila, ki so 
se sušila zunaj. Vremenska napoved je možnost 
neviht ta dan sicer predvidevala, vendar šele v 
večernih urah, zato sva bila malce preseneče
na, ko seje proti poldnevu začelo temniti. Z morja 
so se bližali črni oblaki, kar ni obetalo nič dobre
ga,« sta po vrnitvi domov pripovedovala Uroš in 
Urška.

»Brala sva vsak svojo knjigo, ko naju je zdramil 
močan sunek vetra - kot da bi nekdo hotel 
prestaviti šotor. Takrat sva se zavedla, da očitno 
ne bo šlo zgolj za običajno nevihto. V trenutku se 
je ulilo, veter pa se je v sunkih zaletaval v šotor. 
Vsak na svojem mestu sva prijela za ogrodje in

V silovitem neurju ni bilo prizaneseno niti 
prikolicam . . .

se trudila, da bi ga obdržala na mestu. Skozi 
zračnik na stropu je začela curljati deževnica, 
naravnost meni na glavo, potem pa sem nenad
oma zaslišal Uršo iz drugega konca: 'Glej, tukaj ni 
več šotora!' In res je veter dobesedno odtrgal 
del šotora ter ga odnesel po zraku kdove kam,« 
je neprijetno doživetje slikovito opisal Uroš.

»Koje po slabih petnajstih minutah neurje pone
halo, sva stopila iz šotora. Slika okoli naju je bila 
podobna sceni iz kakšnega filma katastrofe. Pov
sod okoli naju podrti in raztrgani šotori, razmetan 
pribor za kampiranje, zlomljene veje, vse, kar ni 
bilo res čvrsto pritrjeno, je ležalo naokrog. Ljudje 
so nemo opazovali posledice viharja in šele takrat 
sva se zavedela, da bi jo lahko odnesla tudi

bistveno slabše. Če bi veter v najin šotor prinesel 
le enega od stolov, ki so leteli po zraku, bi se lahko 
kaj slabo končalo ...«je Uroševo pripoved dopol
nila Urška.

Čeprav sta bila na dopustu šele četrti danjima 
ni preostalo drugega, kot da pospravita v avto 
preostalo prtljago in se odpravita domov. Ob tem 
velja dodati, daje bilo še huje kot v kampu Lovišča, 
kjer sta letovala Uroš in Urška, v kampu Slanica, 
kjer je vihar ruval drevje in prevračal prikolice ter 
uničil okrepčevalnice na plaži. Zračni vrtinec, ki 
mu pravijo pijavica inje v bistvu tornado v man
jšem obsegu, seje na srečo izognil mestu Murt
er, domačini, vajeni raznih neurij, pa so povedali, 
da česa takšnega ne pomnijo.

Franci Kotnik

. . .  niti avtomobilom.

‘O -R a n g e ’ , o  k a te r e m  s e  v  I t a l i j i  
v e d n o  v e č  g o v o r i, p iš e  in  s l i š i ,

Tinkari pa so prostor posvetili 
tudi v italijanski reviji 'Musica &

Dischi'. V ponedeljek, 18. julija, je svojo pot po italijan
skih radijskih in televizijskih postajah začel drugi sin
gle z albuma 'Stuck Between', ki jo pri nas oboževalci 
poznajo kot'Med zemljo in zrakom'.

Zadnje in največje presenečenje za vse večje število 
oboževalcev v Italiji pa je Tinkara pripravila v soboto,
16. julija, v Mantovi, koje na povabilo lana Anderso
na znova nastopila kot posebna gostja Jethro Tuli.
Tinkara je z lanom Andersonom odigrala dve sklad
bi, na koncu pa še zaključno pesem večera - veličast
no'Locomotive Breath'.

A n ž e j D e ž a n  je  s  p le s a lc i p le s n e  š o le  B o 
le r o  in  s  s k la d b o  ‘V r o č e ’ s o 
d e lo v a l n a  le t o š n jih  M e lo d i
ja h  m o r ja  in  s o n c a  2 0 0 5 .

Po uspešno opravljenem nastopu je celotno avtor
sko in plesno ekipo projekta 'Vroče' čakalo veliko 
presenečenje. Po oceni strokovne komisija je skladba 
prejela nagrado za najboljšo skladbo MMS 2005 v 
celoti. Pesem je izzvenela v izvedbi Anžeja Dežana, be- 
sediloje prispevala Urša Vlašič, glasbo Matjaž Vlašič, 
aranžma pa Matjaž Vlašič in Boštjan Grabnar.

T in k a r a  K o v a č  je  la n s k o  je s e n  
p o d  o k r i l je m  E M I I t a ly  iz d a la  
m e d n a ro d n o  r a z l ič ic o  a lb u m a

in  r ’n ’ b  z v e z d n ic e  
D e s t in y ’ s  C h i ld  
n a m e ra v a jo  iz d a 
t i  k o n c e r t n i D V D  
in  a lb u m  n a jv e č 
j ih  h ito v .

Z njim se nameravajo dosto
jno posloviti od velikanskega števila svojih oboževalcev, ki so že prelili po
toke solza zaradi najave, da se njihovo skupno sodelovanje končuje.

Poleg DVD-ja, na katerem bo mogoče videti nastop, ki seje odvijal 15. julija 
v Atlanti, nameravajo do konca leta pripraviti tudi album največjih hitov, na 
njem pa naj bi bila poleg cele vrste že poznanih uspešnic tudi čisto nova 
pesem, namenjena prav njihovim zvestim oboževalcem. Članice ene naj
popularnejših in oboževanih dekliških zasedb v zadnjih letih se namerava
jo raziti po zaključku turneje, ki bo 10. septembra v Vancouvru.

R a p e r  E m in e m  je  z a n ik a l 
g o v o r ic e , d a  s e  u m ik a  s  
s c e n e . G o v o r ic e  je  s p r o ž il  
r u m e n i č a s o p is  iz  E m in e -  
m o v e g a  ro d n e g a  D e t ro ita .

Eminem je na koncertu v Washingtonu pov
edal, daje bil članek o njegovi upokojitvi objav
ljen zraven članka o tem, kako je eksplodirala 
luna. Nato pa je dodal: "Če se bom jaz upokojil, 
pomeni, daje pravkar razneslo luno." Publika je 
njegovo izjavo pozdravila z velikim aplavzom.

Alenka

A m e r iš k e  s o u l

@



SSK LJUBNO BTC

S m u č a r s k i  s k o k i  z a  p o k a l

f l o s a r j a
V  ljubenskem smučarsko-skakalnem centru je v  okviru letošnjega Floso- 

rskega bala potekalo tradicionalno tekmovanje za pokal flosarja v  smučar
skih skokih. M ladi skakalci do 9  let so se pomerili na 10-metrski skakaln
ici, zm a g o  pa je  slavil A le n  Zorič (Š D  G o r a ), pred Ja n o m  Podbrežnikom  
(S S K  Ljubno B TC ) in Tom ažem  M linškom  iz Mislinje.

V absolutni konkurenci so bili najboljši (od leve); 2 . M atevž K o tn ik , 
1 .  Jaka Tesovnik in 3 . Miha Sušnik (foto: Franjo Atelšek)

Na večji, 20-metrski napravi so 
poleg dečkov do 11 let tekmovala 
tudi dekleta, med katerimi seje na
jbolje odrezala Mateja Vivod (SSK 
Mislinja), pri dečkih pa je zmagal 
domačin Nejc Cajner.

Na največji, 40-metrski skakalni
ci so tekmovali dečki do 13 let in v 
absolutni konkurenci. Pri prvihje na 
delno obnovljeni skakalni napravi s 
keramično smučino in dodatno os
vetlitvijo, ki je v deževnem in mrač

nem sobotnem večeru prišla še 
kako prav, zmagal Matevž Slatin- 
šek pred Nejcem Cajnerjem (oba 
SSK Ljubno BTC), tretji pa je bil Samo 
Kolar (ŠD Gora).

Vabsolutni konkurenci so med 12 
tekmovalci slavili trije domači tek
movalci,zmagal paje Jaka Tesovnik, 
drugo mesto je zasedel Matevž Ko
tnik, tretje pa sije priskakal Miha Suš
nik.

Franjo Atelšek

GORSKO KOLESARSTVO

R o s e n s t e i n  t r e t j i  n a  K r i m u
G o r s k i s pe c ia lis ti s o  o p ra vili 

letošnjo peto preizkušnjo sloven
s ke ga  p o ka la  v  po se b n e m  točk
o va n ju  s erije  V zp o n i 2 0 0 5 . N a  
teh nično izre d n o  za h te v n i progi 
po bo čja  na K rim u se  je  odlično 
zn a še l M o zirja n  Erik  R o s e n s te in , 
ki si je  s  tretjim  m e s to m  izboril 
p rvo  de se terico  tudi v  gen eralni 
ra zvrs titvi.

Vročina tokrat ni preveč motila 
najboljših slovenskih »vzponašev«, 
saj so najbolj zahtevne in strme dele 
proge premagovali predvsem na 
senčnih odsekih. Značilnost trase, 
začetni tehnično zahteven del, je že

kmalu razredčil konkurenco in tu se 
je najbolje znašel vodilni v general
ni razvrstitvi omenjenega pokala, 
Rok Grilc. Z minuto zaostanka mu je 
sledil kolega iz ekipe Samo Rauter, 
še dodatnih 60 sekund pa je pred 
zadnjim delom zaostajala trojica z 
Rosensteinom na čelu. Prav slednji 
je zaključek dirke odpeljal najbolje, 
se otresel zasledovalcev in na kon
cu le za nekaj metrov zaostal za 
drugouvrščenim Rauterjem.

Rezultati 4. vzpona na Krim v kate
goriji elite: 1. Rok Grilc (Ganesha), 
2. Samo Rauter (Ganesha), 3. Erik 
Rosenstein (ŠD Energija).

Franjo Pukart

G IM N A S TIČ N I TABOR V GOZDNI ŠOLI M OZIRJE

S l o v e n s k o - d a n s k e  

a k r o b a t s k e  v r a g o l i j e
Da šport nima meja in lahko prem aga m arsikatero prepreko, od jeziko

vne  do geografske, sm o bili priča že  velikokrat v  zgo d o vin i. Olim pijske 
igre, vzp o n  na najvišji vrh s v e ta . . .  Tukaj ni negativnih za ve zn ište v, vsako 
sodelovanje pomeni napredek. Korak ali natančneje tretji korak v  tej 
smeri so naredili telovadci iz Slovenije ozirom a Brežic in iz D an s ke , ki so 
prvo avgustovsko soboto predstavili skupno gim nastično-akrobatsko 
točko pred Tušem  v  M ozirju ter tako d o k a za li, da zan je  tako stereotipne 
kot tudi zem ljepisne m eje ne obstajajo.

Na Danskem programi športne 
vzgoje še vedno vključujejo veliko 
gimnastičnih prvin, s katerimi povezu
jejo tudi akrobatske. V Sloveniji to po
dročje športa v šolah zanemarjamo, 
veliko večji poudarek je namenjen 
športom z žogo. Telovadna društva, 
ki so v preteklosti gojila gimnastiko, 
so danes bolj spomin kot realnost, 
vendar se posamezniki še vedno 
trudijo, da ta oblika telesne kulture ne 
bi bila povsem potisnjena v ozadje. 
Tudi zato so mednarodni tabori, kot 
je bii v Gozdni šoli v Mozirju, nadvse 
dobrodošli.

Iz Slovenije so se tabora udeležili 
srednješolski gimnastiki iz Brežic, ki to 
disciplino trenirajo izven šole, prevze

majo pa tudi akrobatske elemente. 
Med njimi so tudi šolski državni pr
vaki, kar dokazuje, da so na tem kon
cu Slovenije to dejavnost vzeli zares.

Po besedah trenerja Jožefa Senice 
so treningi na taboru naporni, danje 
zapolnjen do zadnje minute. Cilj je prip
rava skupne točke, ki jo nato pred
stavijo javnosti, zato skušajo s trenin
gi čim bolje izkoristiti razpoložljivi čas, 
kljub temu pa so si vzeli dan odmora 
in goste iz Danske popeljali po Slov
eniji, natančneje do Pirana.Goslje s se
vera so bili po besedah enega izmed 
njihovih trenerjev, Jacoba Johnsena, 
najbolj navdušeni nad Postojnsko 
jamo, ki so si jo prav tako ogledali.

Barbara Fužir

Danski in slovenski telovadci so s svojimi akrobacijami navdušili 
gledalce (foto: C iril M. Sem)

ATLETIKA

M i h u  R o b n i k  n o  S P
V nedeljo je na Rogli potekala izbirna tekma za sestavo državne reprezen

tance za udeležbo na svetovnem prvenstvu v gorskih tekih, ki bo potekalo 
letos 25. septembra v Novi Zelandiji. Na 8,2 kilometra dolgi progi seje odlično 
odrezal tudi Miha Robnik iz Luč in si z osvojenim tretjim mestom priboril 
mesto v ekipi, ki se bo udeležila tekmovanja na južni polobli. Brez dvoma je 
to nov velik uspeh mladega lučkega atleta, ki z vztrajnostjo in borbenostjo 
dosega uspehe tudi v disciplinah, ki sicer niso njegova prioriteta.

Franjo Atelšek
:___________________________________________________________________________________________________



ŠPORT CENTER JAKOP LJUBNO

U s p e l a  t e n i š k i  i n  

o d b o j k a r s k i  t u r n i r
V  o k v iru  š p o rtn ih  p rire d ite v  

letošnjega Flosa rskega  bala na 
Ljubnem sta v  Šport centru Ja k o p  
kot vsako leto tudi letos potekala 
teniški turnir za  pokal flosarja in 
memorial Franja Ja k o p a  ter odbo
jkarski turnir na m ivki za  pokal 
flosarja.

Rok Jarc iz Kranja je odnesel 
domov letošnji pokal flosarja

Teniškega turnirja, ki po rangu velja 
za najmočnejšega takoj za državnim 
prvenstvom, se je udeležilo 32 tek
movalcev iz vseh boljših slovenskih 
klubov. Za zmago sta se na koncu v 
finalu pomerila tretje- in sedmouvršče- 
ni lestvice Teniške zveze Slovenije Rok 
Jarc in Matjaž Pogačnik. Slednjije po

zanimivem obračunu v drugi igri pri 
rezultatu 5:4 za Jarca svojemu klub
skemu tekmecu dvoboj predal, prvi 
set pa seje končal z rezultatom 6:3 v 
korist končnega zmagovalca.
Tudi odbojkarski turnir na mivki je 

postregel zzanimivimi obračuni žen
skih in moških dvojic. Ženskega dela 
tekmovanja seje udeležilo 14 dvojic, 
moškega pa osem. V obeh kategori
jah sta bili najuspešnejši ekipi Naza
ret bara.

Besedilo in foto: Franjo Atelšek

__I_________1ÜA----------------
V moški in ženski konkurenci 

odbojkarskega turnirja je slavil 
Nazaret bar

V E L E N J E .......0 4 1 - 4 1 0 - 4 0 0 ........ S A N T R I d . o . O .

- PREPISI ZA VSA VOZILA TAKOJ, cena od 1.000 SIT naprej

- POTREBUJETE DENAR? NA PODLAGI ZASTAVITVE ZLATA, 
NEPREMIČNIN, PREMIČNIN, UMETNIN,... VAS REŠIMO TEŽAV.

Zastavljalnica SANTRI, za vas od pon. - pet. na gsm 041-410-400.

TU R N IR  V MALEM NOGOMETU ZA POKAL FLOSARJA

J o p l e s  p r e s e n e t i l  

z v e z d n i k e  Ž n g n r s t v n  

M a z e j

Po ostrih obračunih je na ljubenskem Forštu slavila ekipa Joplesa
(foto: Franjo Atelšek)

Ekipa Joples, sestavljena iz igral
cev kluba malega nogometa Na
zarje, je na Ljubnem ob Savinji os
vojila močan turnir in veliki pokal 
flosarja. Uspeh je za zmagovalce 
toliko bolj pomemben, ker so v ve
likem finalu premagali ekipo Žagar- 
stva Mazej s trenutno najbolj 
zvenečimi slovenskimi imeni male
ga nogometa.

Ekipa Žagarstva Mazej je imela 
tokrat v svojih vrstah reprezentan

co v malem (Zorč, Drobnič, Kurtič, 
Ibrišimovič...), Joples pa je bil okre
pljen s prvoligaškimi igralci iz Nazar
ij. Ti dve moštvi sta z ekipo iz Velenja 
odigrali finalni krog, ki je v razbur
ljivem zaključku pripadel varov
ancem Denisa Delamee. Nazorski 
strateg je presenetil z dovršeno 
obrambno taktiko in disciplino v igri, 
kiji tokrat ni bila kos niti zvezdniška 
zasedba Žagarstva Mazej.

Franjo Pukart

NK LJUBNO

S p o d b u d e n  u v o d  v  n o v o  

s e z o n o
Vokviru spremljajočih športnih prireditev 45. Flosarskega bala na Ljubnem 

sta se preteklo soboto v prijateljskem nogometnem srečanju pomerili ekipi Pece 
iz Črne na Koroškem, kije član Štajerske nogometne lige, in domačih Ljubencev. 
Čeprav so domači šele pričeli s pripravami na novo sezono, so z dopadljivo 
igro ugnali čvrstega nasprotnika. Tekma seje končala zzmago Ljubencev 2:1, 
za domače pa sta zadela Jernej Retko in Uroš Vajngerl.

JG



Č R N A  K R O N I K A
• KOLO NA MOSTNEM LOKU

Mozirje: V noči na 1. avgust so neznani storilci na lok mostu preko Savinje 
v Mozirju postavili kolo znamke rog. Predmet je bil nevaren, saj bi ga lahko 
sunek vetra prevrnil na mimoidoča vozila ali pešce. Kolo so odstranili delavci 
Komunale. Če ga kdo pogreša, ga lahko dobi na mozirski policijski postaji.

• PES POKLAL OVCE
Ljubno ob Savinji: 2. avgusta je pes znanega lastnika v Savini poklal več 

ovac, ki so bile na paši. Pes seje prosto gibal in iskal hrano, zato seje lotil treh 
ovac z mladiči. Zoper lastnika psa so policisti že napisali predlog za uvedbo 
postopka.

• NEKDO BO PLEZAL
Logarska dolina: 2. avgusta popoldan sta državljana Nizozemske opa

zovala slap Rinka. V bližini sta odložila torbo s plezalno opremo. Neznani 
nepridiprav je izkoristil njuno nepazljivost in torbo ukradel. Predmeti v njej so 
bili vredni okoli 60.000tolarjev.

• ZA P E U A L S CESTE
Šmartno ob Dreti: 4. avgusta zgodaj zjutraj je voznik osebnega avtomobi

la vozil po regionalni cesti Gornji Grad - Nazarje. V Kropi je zaradi neprilago
jene hitrosti in verjetno tudi vožnje pod vplivom alkohola zapeljal s cestišča. 
Pri tem seje hudo telesno poškodoval in bil z rešilnim vozilom odpeljan v 
celjsko bolnišnico, kjer je ostal na zdravljenju.

• VLOMILCI NA DELU
Solčava: Občan je v Robanovem kotu 6. avgusta opazil osebni avtomobil 

z nizozemskimi registrskimi tablicami in posumil, da je bilo vanj vlomljeno. 
Policisti so na kraju dogodka ugotovili, daje bilo v avtomobil res vlomljeno, 
šipa na sprednjem oknu je bila spuščena, notranjost pa razmetana. Na av
tomobilu so policisti lastnikom pustili sporočilo, naj krajo prijavijo, doslej pa 
tega še niso storili.

• ZASTRUPLJENE CIPRESE
Luče: 6. avgusta je občan iz Luč obvestil policiste, da so mu neznani storilci 

uničili 50 cipres. Sadike so bile očitno poškropljene z neznano snovjo, zaradi 
katere so se posušile.

• NI MU BILO DOVOLJ
Ljubno ob Savinji: 7. avgusta okoli polnoči so policisti med kontrolo prome

ta na Ljubnem ustavili voznika osebnega avtomobila. Preizkus alkoholiziran
osti je pokazal, daje imel v sebi 0,57 mg alkohola na liter izdihanega zraka. 
Nadaljnjo vožnjo so mu zato prepovedali, že čez dobre pol ure pa so istega 
voznika ustavili še enkrat, tokrat na regionalni cesti proti Lučam. Ker ni up
ošteval prepovedi vožnje pod vplivom alkohola, so ga pridržali do iztreznitve.

OPOZORILO LASTNIKOM VOZIL
Policisti opozarjajo občane, naj pazijo, kje puščajo parkirane svoje avto

mobile. Pred leti je bilo predvsem na območju Solčave veliko vlomov v avto
mobile, parkirane na osamljenih mestih. Dogodki se očitno ponavljajo, saj se 
podobni vlomi vrstijo drug za drugim. Policisti še posebej opozarjajo last
nike, naj vrednejših predmetov ne puščajo v avtomobilih.

Podprimo dobro zamisel
Konecjulija smo se prebivalci mozir

skega trga zbrali v občinski sejni sobi 
na sestanku, ki ga je vodil mozirski 
župan z namenom, da nas seznani z 
ureditvenimi načrti o nameravani ure
ditvi tržkega jedra. Nekatere podrob
nosti nam je pojasnil g. Marko Purnat. 
Glede na sedanje stanje je zamisel 
vredna vse podpore samih prebival
cev Mozirja kakor tudi okoliških preb
ivalcev. Saj smo pri obstoječem stan

ju ogroženi pešci, kolesarji, predvsem 
pa otroci, invalidi in starejši ljudje. Ker 
ni pločnikov po katerih bi lahko hodili, 
nam ne preostane drugega kot, da se 
prebijamo do cilja, med avtomobili. 
Vemo pa, da tudi za avtomobiliste ni 
poskrbljeno. Seveda so se kresala 
mnenja o nameravani umiritvi in ukin
itvi prometa v nekaterih smereh čez 
trg in po Hofbauerjevi ulici. Za to, da 
naj promet čez trg ostane kakršen je

so se zavzemali predvsem ljudje, ki 
so si svoja bivališča zgradili izven 
tržkega jedra v manj hrupnih okoljih. 
Po njihovem mnenju mora tako osta
ti zaradi vlagateljev v nove lokale v 
območju trga in zaradi turizma. Te lju
di vprašujem: Ali veste kako je, ko se 
ponoči po ulici pelje v avtu po 
možnosti opit mladenič, z odprtimi 
okni na avtu in do konca navitim radi
om? Bum - tresk, ki se sliši iz avta te 
dobesedno dviga s posteljo vred. 
Zakaj so svoja bivališča zgradili v 
manj hrupnih okoljih, če jim je 24 urni 
hrup tako všeč in pri srcu? Zavedam 
se, da prebivalci trga moramo vzeti v 
zakup nekatere neprijetnosti, ki so s 
tem povezane. Po drugi strani nam 
to prinaša tudi določene prednosti. 
Nekateri starejši tržani, ki so bili na 
sestanku s pikolovsko natančnostjo 
vedo kdaj je kdo prišel v Mozirje. V njim 
točno informacijo naj povem, da sem 
prišel v Mozirje 02. vinotoka 1961 ob 
sedmih zvečer. Takrat je bilo v Mozirju 
6 do 7 avtomobilov. Danes so v neka
terih družinah 3 do 4, trg z okoliškimi 
ulicami pa se bistveno ni spremenil, 
razen, da so pri hotelu podrli kostanje 
in k zgradbi prislonili neko danes raz
padajočo skrpucalo iz betona, ki že 
takrat ni bilo v ponos strokovnjakom, 
ki so na tak način uresničili svoje zamis
li in s tem uničili lepo fasado na hiši. 
Asfaltirale so se makadamske za
plate na trgu in okoliške ulice, na kat
erih je asfalt popolnoma dotrajan in 
uredile so se cvetlične grede. Morda 
še kaj.

Spomnimo se koliko turistov je bilo 
včasih v Mozirju. Vikend hišice v ko
pališču "kopelcah" so bile polno za
sedene. Vsaka prosta postelja v pri
vatnih hišah je bila zasedena s turisti, 
ki so iskali mir. In koliko jih je danes? 
Naj se mladi gospod Vojko Grlica še 
tako repenči in upokojence svareče 
opozarja naj pomislijo od kod imajo 
pokojnine, - zaslužili smo si jih z 208 
do 216 urnim delovnikom na mesec, 
odrekanjem ter vplačevanjem v 
pokojninsko blagajno.

Pomagali smo pri soustvarjanju 
razmer in pogojev v katerih si si lahko 
tudi Ti zgradil svoj dom v razmeroma 
mirnem okolju. Končno pa imaš oče
ta in mater pa ju vprašaj od kod ima
ta pokojnino in odkod jo dobivata. 
Čeprav od danes naprej ne bi bilo 
nobenega upokojenca, ne boš obo
gatel. Država bo že znala poiskati 
način, da Te bo oskubila. - upokojen
ci nismo nobena ovira za lepo, prijet
no in funkcionalno ureditev tržkega 
jedra. Stranke oziroma potrošniki 
bodo lepo urejene, prijazne in lahko 
dostopne lokale našle, čeprav bi 
morali iti peš od enega konca na dru
gi konec trga. Seveda pa se strank ne

privabi z navitimi cenami in nem
ogočim dostopom do lokala. Saj 
moraš imeti hribolazniške sposob
nosti, če se hočeš prebiti v trgovino po 
razpadajočih stopnicah v že prej 
omenjeno razpadajočo, zanemar
jeno betonsko skrpucalo, ker ga ni 
"sherifa", ki bi žrtvoval dve lopati bet
ona in stopnice popravil. Z brezskrbn
im in malomarnim odnosom do svo
jih strank, se le teh ne pridobi, čeprav 
speljete skozi Mozirje štiripasovnico 
ali pa zaprete obvoznico in promet 
ponovno usmerite čez trg.

Oče župan in g. Marko Purnat. Iskre
no sem prepričan, da je odbor za ure
ditev tržkega jedra pridobil najboljše 
strokovnjake, ki bodo znali iz obsto
ječega stanja izvleči najboljše. Brez 
drastičnih posegov v okolje tam kjer 
to ni nujno potrebno. Brez podiranja 
dreves kjer ni nujno. Kostanj v Hofbau
erjevi ulici res ni lepotec. Je kot neka 
znamenitost, obenem pa je branik 
pred avtomobilskimi divjaki, kajti: 
Kočarjeva, Tinetova, Juričeva, Gluši- 
čeva in Vrbančičeva hiša bi bile še bolj 
na udaru, če tega kostanja ne bi bilo. 
Zato menim, da ga ni potrebno po
dreti. Tudi zaradi tega ne, ker je v pre
teklosti mimo njega potekal ves pro
met proti Lokam. Gradil se je ta stari 
most, jez na Savinji, zaščitna škarpa 
na Savinji in končno Mozirski gaj in cele 
Loke pa kostanj nikomur ni bil napoti. 
Tudi gasilci in smetar brez težav lahko 
peljeta mimo. Menim, daje izgovor na 
gasilce in smetarja, krepko privlečen 
za lase.

Gospod Marko Purnat. Poznava se 
že več desetletij. Vem, da si vztrajen in 
pošten. Prisluhni prebivalcem, nji
hovim kritikam. Iz vsake kritike poteg
ni tisto kar je koristno za projekt. Vsem 
se ne da ugoditi in narediti po njihovih 
željah. Ne zavračaj nevšečne kritike z 
izgovorom na strokovnjake. Res je. 
Strokovnjaki naj bi se maksimalno 
angažirali z vsem svojim znanjem pri 
zaupani jim nalogi. Vendar vselej ni 
tako. Poglej mozirsko mrliško vežico, 
Delejevjez, zanemarjeno betonsko 
skrpucalo pri 'hotelu", pravi zločin pa 
se je naredil s Hofbauerjevo ulico, s 
strugo potoka Trnava in posledično 
mosta čez njo, most na Trate. Pa boš 
kmalu ugotovil, da se splača prisluh
niti tudi neukim. Morda nam vsem 
končna ureditev trga ne bo všeč. Ven
dar tako kot je danes več ne more biti. 
Ne bi smeli čakati, da se zgodi kakš
na nesreča s tragičnimi posledicami. 
Izkoristimo edinstveno priložnost za 
umiritev in zajezitev takočega in miru
jočega prometa čez trg in nekaterih 
ulicah ter za lepo ureditev trga, da 
nam bo življenje lažje in lepše, da 
bomo lažje prišli na cilj, ki smo si ga 
zadali, da ne bomo skakali med av-



tomobili, da bodo tudi invalidi in stare
jši ljudje ter otroci lahko bolj brezskrb
no hodili po trgu, da bodo tudi okoliš
ki prebivalci radi prihajali in se vračali 
ter nenazadnje, tudi za turiste je sedan
je stanje, prometni kaos, hrup nepriv
lačno.

Morda bi kazalo razmisliti o zgra
ditvi javnega stranišča in ureditvi po
toka Šajspah, (izvirno ime Schade 
Bach. Vir, pokojna gospa Rezika 
Sirko.)

Janez Vrbančič st.
Hofbauerjeva 1 2 , Mozirje

Še o kapelici Cirila in
V Savinjskih novicah je bil 29. julija 

objavljen prispevek Cirila Velkavrha o 
kapeli Cirila in Metoda na Molički peči. 
K njegovemu članku bi rad dodal še 
nekaj podatkov, ki verjetno bralcem 
Savinjskih novic niso znani.

Kapelico Cirila in Metoda je na Molički 
peči postavila Savinjska podružnica 
Slovenskega planinskega društva v 
čast petdesetletnice vladanja cesarja 
Franca Jožefa. Postavitev je predla
gal in vodil Fran Kocbek, takratni načel
nik Savinjske podružnice, s svojimi 
prispevki pa sojo omogočili daroval
ci predvsem iz Spodnje Štajerske in 
tudi širše. Bila je lesena in solidno opre
mljena s kipi in drugimi nabožnimi 
predmeti terje škoda, da seje ta opre
ma izgubila.

Kapelica in njena oprema je bila last 
Savinjske podružnice SPD, v primeru 
razpustitve podružnice pa bi njeno 
opremo in lastništvo prevzela lučka 
župnija.

Štiri leta po postavitvi kapelice, to je 
bilo v zimi 1901 /02, je snežni plaz 
prvič poškodoval vhodna vrata, tako, 
da so istega ieta izdelali in vgradili 
nova. Iz zapiskov predvojnega odb
ora Savinjske podružnice leta 1930 
zasledimo, da je bila kapelica v zelo 
slabem stanju in so se bali, da bi raz
padla. Vendar je preživela tudi drugo 
svetovno vojno, v katastrofalni zimi

Metoda na Molički peči
1950/51, kije s snežnimi plazovi pri
zadela tudi naše Alpe, jo je "plaz zd
robil in odnesel skozi Molički greben 
prav na dno Robanovega kota", kot 
je zapisal Branko Zemljič v Planinskem 
vestniku leta 1953.

Prizadevni Lučani so kapelico 
ponovno zgradili v zidani obliki, kakš
na stoji še danes. V hudi, s snežnimi 
plazovi bogati zimi 1991 /92je snežni 
plaz z Ojstrice ponovno poškodoval 
kapelico. Vhodna vrata so bila podr
ta, notranjost kapelice je bila do polov
ice zasuta s snegom, kipi v njej so bili 
prevrnjeni, zgornje okno je bilo od 
snežnega puha zdrobljeno, To smo 
ugotovili trije planinci, ki smo se ob 
pregledu stanja Kocbekovega doma 
na Korošici vračali mimo kapelice 
domov in o tem obvestili gospoda 
Gračnerja, župnika v Lučah.

Kdor poleti obišče kapelico in si 
ogleda njen položaj, si ne more misli
ti, da pridrvi snežni plaz prav do ka
pelice in jo poškoduje, iz opisanega 
lahko verjamemo, daje to mogoče in 
da "neznani plaz" le ni bil delo kak
šnega pregretega aktivista iz povo
jnega časa. Morda bodo ob kakšni 
hudi zimi snežni plazovi ponovno 
ogrožali kapelico in bi jo bilo zato 
potrebno dodatno zaščititi.

Zoran Tratnik 
Valjavčeva 5, Celje

MORANA POGREBNA SLUŽBA, CVETLIČARNA
A le k s a n d e r  S te b lo v n ik  s .p .  Pariž lje  11 c  B ra s lo v č e

T e l e f o n :  7 0 0 0 - 6 4 0

^ mM TOKITVe
R O PO TA R  Ivan s.p .

ŠEMPETER, Starovaška ul. 12

Na voljo smo Vam ob katerikoli uri 
tudi v zgornjesavinjski dolini in širši okolici

T e l .: 0 3 / 7 0 0 - 1 4 - 8 5 , G s m : 0 4 1 / 6 1 3 - 2 6 9

V najtežjih trenutkih smo z Vami in za Vas ...

P o rta l Savinjske doline

' j  da v trenutku kratkem

SrCe m̂eŜeẐPr‘Znâ n°̂e’

Zdaj le žalost, bolečina nam  ostala j e  

in neizrečene vse besede, 
dragi ata, hvala ti za vse.

V SPOMIN

13. avgusta mineva 1. leto, odkar nas je zapustil 
dragi mož, oče, dedek in pradedek

L u d v i k  S U H O V E R Š N I K
p o  d o m a č e  M erm olov  
9 .8 .1 9 3 2  -  1 3 .8 .2 0 0 4

Hvala vsem, ki se ga spominjate in postojite ob njegovem grobu.

V si d o m a č i

ZAHVALA

Ob nenadni izpbi dragega moža, brata in strica

F r a n c a  B R G L E Z A
2.8.I93I -  2 8 .7 .2 0 0 5

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za 
darovano cvetje, sveče in sv. maše. Posebna zahvala velja vsem sosedom 
in prijateljem za njihovo nesebično pomoč v teh težkih trenutkih. Zah
valjujemo se tudi gospodu župniku za lepo opravljen obred, g. Francu 
Terbovšku za lepe poslovilne besede, pogrebni službi Anubis in vsem, 
ki ste ga v tako lepem številu pospremili k njegovemu večnemu počitku.

Ž e n a M lc k a , s e s t r a Z a lik a in n e č a k a M a r ja n  

in  S im o n a z  d r u ž in a m a



Kaže, da je tule nekaj lepšega od postrvi.

NAŠI PROBLEMI Z VAŠIMI 
TEŽAVAMI

Pred dnevi sem gledal 
grozljivko. Sedaj se vsako 
noč v strahu zbujam, da bi 
se kaj od videnega zgodilo 
meni. Kako naj si vrnem 
miren spanec? Prosim, po
magajte.

Pridite na uredništvo. Na 
video kaseto smo lani posneli 
predvolilne obljube zmagoval
ne stranke. Po ogledu boste 
lahko spali brez strahu. Nič od 
obljubljenega se namreč ne 
bo zgodilo.

M učko in Planšo Tavrl

AKTIVNA ZALJUBLJENOST
"Aleks je zelo zaljubljen," 

mama opazuje sinovo obna
šanje. "Glavo ima povsem v 
oblakih."

Oče razkrije skrivnost: 
"Obe že ne. Z ljubico pričaku
jeta otroka."

G uljo in Žgoljo Tavrl

DOLGO VROČE POLETJE
- Kaj je to sarkazem?
- Ko vam draga reče: "Izvoli 

dragi, da ne boš moker..." in 
vam ponudi brisačo, ko 
pridete v dežju iz Savinje.

REŽISERJEVA VERZIJA
"Greva si k Janezu ogledat 

video z njegovega dopusta," 
predlaga Bepo Šimnu.

Šimen nima interesa. "Sem 
ga že videl. Dolgčas."

"Verjetno ti je predvajal ver
zijo za ženo in njene kolegice. 
Videti moraš inačico režiserja 
Janeza z nudistične plaže!"

B lenda Tavrl

TUKAJŠNJE TUNKANJE
Na bregu Savinje se dekle

ta menijo: "Zakaj fantje misli
jo, da nam je všeč, če nas me
čejo v vodo in nas "tučkajo"?"

"Saj ne mislijo tako. Vedo 
pa, da nam je všeč, ko nas 
rešujejo. Mene so že trije in ne 
vem, kaj Miha čaka, da se 
utopim v dolgočasju ali kaj?"

Srečkoslavovid Tavrl

DOMAČI AVANTURISTI
Jože po dolgem času sreča 

Ferdija. Takoj ga ogovori: 
"Daj, povej ... kako je bilo na 
dopustu? Menda si doživel 
vraga pa pol!"

"Ah, ne sprašuj! Na morju 
sem padel v roj meduz, 
preživel orkanski veter in 
padajoče drevje, ki ga je 

podiral okoli mene. 
Bil sem v londonski 
podzemni, ko so 
eksplodirale bom
be, pa še letalo je 
imelo okvaro na poti 
domov. In veš kaj jih 
je v domači gostilni 
najbolj zanimalo, ko 
sem se po vsem 
tem vrnil domov?" 

"Ne, kaj?"
"Če bom dal za 

pijačo!"

/  Cvetite ih koprive

NA ŠTIRI OČI

F O T O G R A F IJA  N E L A Ž E
Publicist Edi Mavrič - Savinjčan (levo): »Vidiš, da fotografiram, zato 

se spodobno drži, da ne boš potem spet jamrala...«
Ljubenska županja Anka Rakun: »Mamika zlata, slvojim fotoaparatom 

je nekaj narobe, saj dela take slike, da me celo moji Ljubenci ne pre
poznajo!«

(KDOR ZNA, PA LAHKO PRESS)

Dr. Andrej Bajuk, generalni šef Nove Slovenije: »Jože, kako kaj v vaših 
krajih?«

Jože Grudnik, podšef lokalne NSi: »Odkar sem podžupan Občine 
Mozirje iz Krajevne skupnosti Rečica, šele vem, kaj je to politika... Ja, vse 
kaže, da bomo šli Rečičani in Mozirjani narazen ... če nam boste le v 
Ljubljani to pustili!«

(BOG DAJ ŠE ENO OBČINO PRESS)

U T E M E L JE N  R A ZLO G
Župan občine Luče Ciril Rose: »Zaradi zmanjšanja stroškov nam občin

ski bloki za malico na nedeljski veselici ne pripadajo, zato predlagam, 
da nam prihranek občinska blagajna izplača kar v tolarjih.« 

(ODTEGOVANJE OD LASTNIH UST PRESS)

Obljubi mi, da boš naslednjič 
rezerviral mizo... Vanek Tavrl
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Portal Savin jska dolina

MINI SLOVARČEK:
ITTEN- Švicarski grafik- Johannes 
JAM- listavec brest 
IRIAN- Indonezijski del Nove Gvineje 
IKRICA- ličinka trakulje 
ATLANT- Grški mitološki velikan

\ m A L K E R ✓ JC. Avto
C .W G 3 E C D

S l a v i c a  M A R N ,  s . p .
V ra n sk o  1 8 / b , 3 3 0 5  V ra n sk o  

T e l .: (0 3 ) 5 7 2  51 0 6 ,0 4 1  5 0 8  65 5

IZDELAVA IN MONTAŽA
I Z P U Š N IH  L O N C E V  IN  C E V I

za osebna vozila *  lažja motorna vozila *  traktorje 
*  delovne stroje *  motocikle *  športne fcpuhe *

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 33. številki SN

ime in priimek

naslov
NAROČ. ŠT.
. r r m



Napovednik

• Petek (12. avgust), ob 17.00. Luče - košarkarsko igrišče
Vaške igre

• Petek (12. avgust), ob 18.00. Luče - šolsko igrišče
Rokomet stari - mladi

• Petek (12. avgust), ob 19.30. Luče - pred gasilskim domom
Koncert Godbe na pihala Zgornje Savinjske doline

• Petek (12. avgust), ob 21.00. Luče
Rock žur in modna revija

• Sobota (13. avgust), ob 8.00. Luče-šolsko igrišče
Turnir v malem nogometu

• Sobota (13. avgust), od 8.00 do 12.00. Velenje
Bolšji sejem

• Sobota (13. avgust), ob 9.00. Staro Velenje

N a r o č n ik i S a v in js k ih  n o v ic  
im a jo  1 5 %  P O P U S T  

p r i o b ja v a h  z a h v a l in  č e s t i t k .

sit. Fitnes roler, garancija 1 leto, 15.000 sit; 
gsm 031/837-536.

DRUGO -  KUPIM

Kupim seno -  prva košnja; gsm 031 /483- 
355.

NEPREMIČNINE

V Nazarjah najamem garsonjero ali majh
no stanovanje; gsm 040/869-634.

Najamem stanovanje ali hišo; gsm 0 3 1 /
830-182.

Kupim zazidljivo parcelo na območju Zg.
Savinjske doline ali na območju Braslovč,
Letuša; gsm 041 /421 -531.

VOZILA -  PRODAM

Prodam R5 cam pus I. 1992, rdeč, redno 
servisiran, cena 175.000 sit; gsm 031/286- 
504.

Prodam opel corsa 1,2, letnik 1994, redno 
servisiran, 3 vrata; gsm 041/878-315. 

Prodam tomos apn 6 alpino letnik 98, cena 
45.000sit; gsm 041/494-535 ali tel. 03 /838- 
17-20.

Ugodno prodam  traktor zetor z  ogrevano 
kabino; gsm 041/631-395.

IŠČEM

Iščemo pomoč za nego starejše gospe; gsm 
031/893-153.

Starovelenjski dan - Sejem bil je živ
• Sobota (13. avgust), ob 13.00. Luče - košarkarsko igrišče

Otvoritev plezalnega stolpa
• Sobota (13. avgust), ob 14,00. Luče - Šmica

Vlcersko tekmovanje
• Sobota (13. avgust), ob 16.00. Luče

Turnir v ulični košarki
• Sobota (13. avgust), ob 18.00. Luče - farna cerkev

Maša z  rogisti v čast farnemu zavetniku sv. Lovrencu
• Sobota (13. avgust), ob 18.00. Luče - lovski dom

Otvoritev lovske razstave
• Sobota (13. avgust), ob 20.00. Luče - pred gasilskim domom

Večer z lučkimi pevci in muzikanti, s prikazom “ uferanja”
• Sobota (13. avgust), ob 21.00. Luče - pred gasilskim domom

Zabavni večer z ansamblom Vagabundi
• Nedelja (14. avgust), ob 10.00. Luče - farna cerkev

Maša s procesijo v čast farnemu zavetniku sv. Lovrencu
• Nedelja (14. avgust), ob 12.00. Luče

Prireditev Od štanta do štanta
• Nedelja (14. avgust), ob 14.00. Graška Gora

Graška Gora poje in igra
• Nedelja (14. avgust), ob 16.00. Luče - ob veseličnem prostoru

Nogometna tekma Suhi - Debeli
• Ponedeljek (15. avgust), ob 12.00. Molička planina

Maša in srečanje gornikov
• Četrtek (18. avgust), ob 20.00. Velenjski grad

17. citrarski festival “ Prešmentane citre”

ŽIVALI -  PODARIM

Podarimo psičko staro 4 mesece -  mešanko; 
gsm 031/206-674 od 17. do 20. ure.

različnih moči -  prodam ; gsm 051 /3 5 5 - 
787.

Strešna opeka bečej 2000 kom prodam ali 
m enjam  za bukova drva (m ešana); gsm 
041/217-785.

Prodam AB king-pro, garancija 2 leti, 20.000

DRUGO -  PRODAM

Cizo na motorni pogon in elektro agregat

ŽIVALI -  PRODAM

Telico sivorjavo, A kontrola, brejo 8 mese
cev, in silažne bale prodam; tel. 584-50-67. 

Prodam 2 kozlički burske pasme; tel. 0 3 /  
584-32-06.

ŽIVALI -  KUPIM

Kupim kravo, bika, telico za zakol in bikce 
za nadaljno rejo; gsm 031/533-745.

Kupim 2 prašiča, težka 20  -  30 kg; tel. 584- 
32-23.

Kupim bikce in teličke do 150 kg ter pašno 
kravo; gsm 041/857-908.

MORDA STE ISKALI PRAV TO

RTV SERVIS PURNAT
Hitro in kvalitetno popravilo vseh znamk televizorjev in radio apara

tov. Purnat Zdenko, tel. 83-83-000.
RTV in knjigovodski servis, Zdenko Purnat s.p., Novo Naselje 43 , 3 3 4 2  Gornji 

Grad.

KMETJE, GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala dela 

s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni. BRLEČ, 
tel. 041/606-376.

Brleč Jakob s.p. - Avtoprevozništvo, storitve z  gradbeno m ehanizacijo, sp lošna 

gradbena dela, Nožice, Pionirska ulica 2 5 ,1 2 3 5  Radomlje.

TV SERVIS IN PRODAJA TELEVIZORJEV
Nudimo vam popravilo BTV Evelux in Gorenje ter prodajo BTV Evelux 

in SAT anten ter servis anten. Prašnikar s.p., 03/5845-194.
Prašnikar Miro s .p , Elektroinstalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav na 

terenu, Spodnje Kraše 3 0 ,3 3 4 1  Šm artno ob Dreti 

STEKLARSTVO BENDA
Izdelava termoban stekla, velika izbira stekla, brušenje, vrtanje, fazat- 

iranje, ogledala, uokvirjanje slik, montaža itd. Tel. 03/839-45-10, Gsm 
031/302-121.

BENGLAS, d .o .o . Loke 3 3 ,3 3 3 0  M ozirje 

INŠTALATERSTVO
centralnega ogrevanja in vodovoda. Ivan Šturbej s.p, tel. 03/705- 

03-70, faks 03/705-03-71, gsm 041/653-287.
Ivan Šturbej s .p . Polzela 143 /b , 3313 Polzela.ŠT 

POTREBUJETE PESEK, GRAMOZ ALI MORDA 
ZEMLJO?

Nudimo vam pesek za zidavo, omet in beton, drobljenec za drenaže 
ter gramoz za ceste, zemlja za ureditev okolice. Tel. 03/839-54-70, 
gsm 041/651-196.

Terezija Burja s .p , Ter 69, 3 3 3 3  Ljubno ob Savinji.

ŠIVILJSTVO MONROE
Šivanje po meri - birme,obhajila, poroke.. Preoblačenje gumbov. Gsm 

041/720-571.
Nataša Forštner s.p. Prešernova 7 ,3 3 3 0  Mozirje.

KAMNOSEŠTVO PODPEČAN
Izdelovanje nagrobnikov in okenskih polic. Šalek 20, Velenje. Tel. 897- 

03-00 ali gsm 041/652-108.
Kam noseštvo Podpečan Valentin s .p , Šalek 2 0 ,3 3 2 0  Velenje. 

TRGOVINA IN SERVIS ZAGOŽEN
Šivalni stroji, gasilni aparati, del. zaščita, čevlji, pribor za šivanje, plinske 

naprave. Odprto od 8. -18. ure, sobota od 8. -12. ure. Tel. 839-48-01.
Trgovina z  neživili, Zagožen Anton s .p , Ljubija 1 2 1 ,3 3 3 0  Mozirje.
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3. TURNIR SAVINJSKIH NOVIC V ODBOJKI NA MIVKI

Savinjske novice so v soboto v 
športnem centru v Varpoljah organizirale 
tretji turnir v odbojki na mivki, ki se od drugih 
tovrstnih tekmovanj razlikuje v tem, da 
udeležencem ni treba plačati prijavnine, 
med sabo pa tekmujejo naključno 
izžrebane trojke (posebej v moški in 
posebej v ženski konkurenci), kar 
pripomore k večji izenačenosti ekip in s tem 
zanimivosti za gledalce. Tudi letos je bilo 
Varpoljah zelo živahno.

Po napetih bojih do zadnje kaplje znoja 
(čisto na koncu so se pojavile tudi že prve 
kaplje dežja) je zmago v velikem finalu pri 
moških suvereno osvojila ekipa z imenom 
Šmirgl papir, ki sojo sestavljali Luka Benda, 
Ervin Goličnik in Franc Kolenc. Drugo mesto 
so zasedli Skakači v zasedbi David Kolenc, 
Edo Golob in Boštjan Bele, tretje mesto pa 
je pripadlo trojki XXX, za katero so nastopili 
Tomi Lomšek, Mitja Matjaž in Robert 
Fabjan.

Poskus reševanja žoge v zadnjem hipu

Pri ženskah so slavile Pupe v zasedbi Mojca 
Bitenc, Špela Kralj in Vojka Podkrižnik, drugo mesto 
so osvojile Mravljice Tamara Podkrižnik, Urška 
Mavrič in Urša Napotnik, s tretjim mestom pa so se 
zadovoljile Lepe, za katere so igrale Tea Krajner, 
Rebeka Kotnik in Ida Bitenc.

Franci Kotnik

v i j  • (  ■ h

:ok "o v a lc i so se  la hko

popeljali na testno vožnjo 
z novo škodo octavia combi

3. turnir Savnjskih novi« 
v odbojki na mivki so omogočili

- PSC Praprotnik Velenje 

- Kozmetika Avon

-Šola letenja Sky Miran 

Žerovnik Gornji Grad 

- Frizerski salon Agata 

Rečica ob Savinji

- Picerija in gostišče 902

- Frizerstvo Mitja Mozirje 

Urška Zorin s.p. 

-Terme Snovik

- Mazda AS Velenje 

- Davidov hram 

-ZKZ Mozirje

Trd boj je dodobra ogrel tekmovalce

Mojca, Spela ii Vojka - zmagovalne Pupe
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Poslušajte nas vsak dan 
od 5*30 do 10*00 in 14*00 do 19*00*

Radio Goldi Savinjski val d.o.o., Dolenja vas 83, 3312 Prebold
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Odprto:
pon. - pet. od 8. do 12. 

in od 14. do 19. ure 
sob: od 8. do 12. ure

NOVO!
Čevlji velikosti od 47 do 

49 št. po ugodnih cenah!

TRGOVINA Z OBUTVIJO ZA STARO IN MLADO 
v prodajnem centru TUŠ Nazarje, tel. št. 839 02 55

■ N O V I  M O D E L I  Z A  J E S E N  2 0 0 5 |  
-  Š o l s k i  n a h r b t n i k i  ž e  

_____________o d  1 9 9 0  s i t  d a l j e * . ____________
VABLJENI V NAŠO PICERIJO HOLES, tel. št. 031 892 685

N A G R A D N A  p o l e t n a  A R C U A

G r e m o  u ž iv a t  v
Za naročnike  S avin jskih  novic sm o  v letošnjem  
vročem  poletju  v  sodelovan ju  s sponzorjem  BTC  
d.d ., L jub ljana p rip ravili posebno  nagradno  akcijo . 
V  vsak i š tev ilk i S avin jskih  novic od  8. ju lija  do  19. 

usta 2005  bom o objavili nagradno  vp rašan je  in 
idu nove š tev ilke  časopisa ijižrebaii ? bralcev, 

odo v  soboto , 27. avgusta  2005 , pot' 
an tis  - vo d n o  m esto  v  BTC fcityju v

•  N o c i n o  m e s t o
^  \ \  / / ^ *

m mm
ATLANTIS

V O DN O  MESTO

N .

Vodno nW slgA JJan tis^ tf^  ki se že lijo  razvajati v š tev iln ih  vodnih
atrakc ijah , tem več s fJS o jo jdodatno  ponudbo pričara v v ja k e m  ob iskova lcu

u______
i MU® m  a

W

o b isko va lc i za trenutek pozabijo na zahteven 
vsakdan in se p uštijb 'zape lja tiiizkušen im  rokam  ta jsk ih  m aserjev in maserk. 3
Q b  vsto pu ^M Atlan tiš pričaku je jo  trgov ine  z vsem i po trebnim i 

:k i. tako  za ob isk Vodnega mesta ko t tud i za prave plaže ob m orsk i

m estu je  po skrb ljen o  tu d i za lačne in žejne želodce. O biskova lc i se 
ikar na sedm ih lokacijah v  vsakem  tem atskem  sk lopu  in ob

T
| K

Nagradno Vprašanje 'šb 6 
V katerem delu Vodnega mesta Atlantis izvajajo tajske masaže?
O dgovor na nagradno vprašanje po š ljite  izk ljučno na dop isn ic i do  torka,
16. avgusta 2005, na naslov: Savin jske novice, Savinjska cesta 4, 3331 Nazarje.

V petem krogu nagradne akcije so bili izžrebani:

polnjen kuponček 
svinjske,novice, k

neljspile ne dopisnico in igé' pošljite iW isc lo v : 
svinjske cesie 4, k.kkl I i&zsrje f

Aha Govek, Šmartno/Dreti 72. Smärtho/Dreti; Jožica Bozovnik. 
Strmec 41, LUče;Marica Kosmač, Luče 34, Luče; Franc Obojnik, 
Radmirje §8, Ljubno;; Mija Slapnik, Varpolje 46, Ročica/Savinji; Maja 
Nätek, Mllnksa pot 3, Mozirje;; Malči First, Tirosê 6'lsGornji Grad
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